
 

  Protokół nr 75/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.06.2022 r.                                                     1/56 

 

 

 

 

PROTOKÓŁ NR 75/2022 

z LXXV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 29 czerwca 2022 r. 

 

 

LXXV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania:  

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/28000/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-

nr-lxxv-w-dniu-29-czerwca-2022-godz-0930.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie LXXV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 9:30 otworzyła 

LXXV sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy.  

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych.  

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad.  

W posiedzeniu udział wzięło 20 radnych: 

1. Zbigniew Adamczyk (obecny od godz. 10:13) 

2. Łukasz Baran (obecny od godz. 10:30) 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny 

14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/28000/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-lxxv-w-dniu-29-czerwca-2022-godz-0930.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/28000/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-lxxv-w-dniu-29-czerwca-2022-godz-0930.htm
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17. Iwona Szymańska 

18. Tomasz Ura 

19. Urszula Wroniewicz 

20. Rozalia Zdulska 

Nieobecny Jan Rokita. 

 

W załączeniu do protokołu:  

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa powitała przybyłych na sesję 

radnych, burmistrza wraz z zastępcą, sekretarza gminy, skarbnika gminy, pracowników 

urzędu oraz mieszkańców. 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Góra 

Kalwaria na rok szkolny 2022/2023 w związku ze zwrotem rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

5. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze 

Kalwarii. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu 

lokali użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/55 z obrębu 3-01 

w Górze Kalwarii. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LV/489/2021 Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Baniocha, obręb 0003, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 131/40 na rzecz jej użytkownika 

wieczystego. 

9. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, położonej 

w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 13-02. 
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11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

gruntowej na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

położonej w obrębie Dobiesz. 

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Ługówka – część I. 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ul. Papczyńskiego- 

etap I. 

14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2031.  

15. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

16. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2021 r. 

17. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2021: 

1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy.  

18. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria.  

19. Procedura absolutoryjna:  

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, 

sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2021 rok;  

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2021 rok;  

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz 

wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria za 2021 rok;  

4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w sprawie absolutorium za 2021 rok;  

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego 

gminy za 2021 rok;  

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2021 rok;  

7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria absolutorium za 2021 rok.  

20. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z LXXIII sesji w dniu 25.05.2022 i LXXIV 

nadzwyczajnej sesji w dniu 9.06.2022 r.  

21. Sprawy różne:  

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

b) pytania radnych i odpowiedzi,   

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

22. Zamknięcie LXXV sesji Rady Miejskiej. 



 

  Protokół nr 75/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.06.2022 r.                                                     4/56 

 

 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono propozycji zmian. 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz 

z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Punkt 3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie 

od 26 maja 2022 r. do 29 czerwca 2022 r.   

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia Data podjęcia Dot.: 

1 ORG.0050.92.2022 26.05.2022 w sprawie zmian w budżecie 

2 ORG.0050.93.2022 26.05.2022 

 w sprawie zmian planu jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2022 

rok 

3 ORG.0050.94.2022 26.05.2022 

w sprawie ustalenia promocyjnej opłaty za 

korzystanie z Zespołu Basenowego Gminy 

Góra Kalwaria w dniach 28.05.22 r. - 29.05.22 

r. 

4 ORG.0050.95.2022 26.05.2022 

w sprawie przedłożenia Radzie Miejskiej Góry 

Kalwarii informacji o wykonaniu planu 

finansowego dla środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na dzień 

32.12.2021 r. 

5 ORG.0050.96.2022 2.06.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru 

końcowego w ramach zadania pod nazwą 

„Budowa siłowni zewnętrznej w Podłęczu”  

6 ORG.0050.97.2022 3.06.2022 

w sprawie dysponowania środkami oraz 

ustalenia planu finansowego dla 

wydzielonego rachunku środków Funduszu 

Solidarnościowego 

7 ORG.0050.98.2022 6.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze, kierownicze Zastępcy 

Komendanta Straży Miejskiej w Górze Kalwarii 

8 ORG.0050.99.2022 9.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

uzupełnienia zespołu realizującego projektu 

"Zrównoważone targowisko miejskie: 

partycypacyjne władanie miastem 
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w dziedzinie bezpiecznego, inkluzywnego 

zarządzania targowiskiem w Indonezji." 

9 ORG.0050.100.2022 9.06.2022 

w sprawie zmian planu jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2022 

rok 

10 ORG.0050.101.2022 10.06.2022 w sprawie zmian w budżecie 

11 ORG.0050.102.2022 10.06.2022 

w sprawie zmian planu jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2022 

rok 

12 ORG.0050.103.2022 10.06.2022 

w sprawie zatwierdzenia konkursu na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Kawalerów Orderu Uśmiechu w Czersku 

13 ORG.0050.104.2022 10.06.2022 

w sprawie zatwierdzenia konkursu na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Kazimierza Górskiego w Czaplinku 

15 ORG.0050.105.2022 13.06.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru 

końcowego w ramach zadania pod nazwą 

„Rozbudowa placu zabaw w Szymanowie" 

16 ORG.0050.106.2022 15.06.2022 

w sprawie ustalenia promocyjnej opłaty za 

korzystanie z Zespołu Basenowego w dniach 

25.06.2022 r. - 31.08.2022 r. 

17 ORG.0050.107.2022 20.06.2022 w sprawie zmian w budżecie 

18 ORG.0050.108.2022 20.06.2022 

w sprawie zmian planu jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2022 

rok 

19 ORG.0050.109.2022 21.06.2022 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego 

służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria 

20 ORG.0050.110.2022 21.06.2022 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego 

służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria 

21 ORG.0050.111.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Estery Mielniczuk 

22 ORG.0050.112.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Moniki Góźdź 

23 ORG.0050.113.2022 24.06.2022 w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 
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do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Eweliny Macy 

24 ORG.0050.114.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Barbary Kalickiej 

25 ORG.0050.115.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Agnieszki Nowakowskiej 

26 ORG.0050.116.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Joanny Wachnik 

27 ORG.0050.117.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pana Marcina 

Kłobuchowskiego 

28 ORG.0050.118.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Magdaleny Krajewskiej 

29 ORG.0050.119.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Anny Miler 

30 ORG.0050.120.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Emilii Mujević 

31 ORG.0050.121.2022 24.06.2022 

w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia postępowania 

egzaminacyjnego na stopień nauczyciela 

mianowanego Pani Agaty Wiśnik 

32   ORG.0050.122.2022 24.06.2022 

 w sprawie powołania zespołu do realizacji 

projektu   „Zrównoważone targowisko 

miejskie: partycypacyjne  władanie miastem 

w dziedzinie bezpiecznego, zielonego, 

inkluzywnego zarządzania targowiskami 

w Indonezji” 

 



 

  Protokół nr 75/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.06.2022 r.                                                     7/56 

 

 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

 

Tydzień 21 (26.05-29.05) 

- spotkanie z mieszkańcami sołectwa Sobików i Cendrowice w sprawie drogi 

wojewódzkiej nr 683 

- udział w VI Ogólnopolskim Konwencie IT w administracji 

- spotkanie z mieszkańcami Wincentowa w sprawie zagospodarowania działki 

gminnej 

- udział w otwarciu turnieju piłkarskiego na stadionie w Górze Kalwarii 

- udział w zawodach pływackich na basenie miejskim, wręczenie nagród 

- udział w pikniku z okazji Dnia Dziecka w sołectwie Podłęcze 

- udział w Memoriale Władysława Machowskiego – zawody w biegach na orientację 

- udział w koncercie finałowym szkoły muzycznej Promotus w siedzibie Senior+ 

Wisełka 

- udział w turnieju piłkarskim na stadionie w Krzakach Czaplinkowskich, wręczenie 

nagród 

 

Tydzień 22 (30.05-05.06) 

- spotkanie z przełożoną sióstr zakonnych z Czerska w sprawie sprzedaży działki 

przy szkole 

- spotkanie zespołu do spraw zmiany studium i kierunków uwarunkowań 

- udział w uroczystym zakończeniu roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku 

- udział w posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów 

- spotkanie z mieszkańcami wsi Czaplinek w sprawie drogi 683 

- udział w pikniku z okazji Dnia Dziecka w szkole podstawowej w Kątach 

- udział w festynie rodzinnym z okazji Dnia Dziecka w szkole podstawowej 

w Coniewie 

- udział w spotkaniu dzieci ze świetlic środowiskowych na kortach tenisowych 

z okazji Dnia Dziecka 

- udział w pikniku MKS Korona na stadionie miejskim w Górze Kalwarii 

- udział w uroczystym spływie Wisłą z okazji Zielonych Świątek 

- udział w wyścigu rowerowym Poland Bike Maraton, wręczenie nagród  

 

Tydzień 23 (06.06-12.06) 

- przywitanie gości z Indonezji, uroczyste śniadanie w ratuszu 
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- uroczyste spotkanie władz oraz radnych gminy Góra Kalwaria z delegacją 

z Indonezji 

- spotkanie z OSP Wojciechowice w sprawach bieżących  

- spotkanie ze służbami porządkowymi w sprawie organizacji 1. Biegu Królowej Bony 

- udział w uroczystościach z okazji nadania Szkole Podstawowej w Baniosze imienia 

Polski Niepodległej 

- wizyta wraz z delegacją z Indonezji w klubie Senior+ Wisełka 

- spotkanie z przedstawicielem stowarzyszenia Pomocny Sztab w sprawie pomocy 

medycznej na imprezach dla mieszkańców 

- udział w konkursie ortograficznym dla klas 1-3 w Szkole Podstawowej w Dobieszu 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

- udział w uroczystej kolacji podsumowującej wizytę delegacji z Indonezji 

- spotkanie ze służbami porządkowymi w sprawie bezpieczeństwa wodnego 

- udział w imprezie z okazji Dnia Dziecka na placu zabaw „Zyg Zak” 

w Cendrowicach-Sobikowie 

 

Tydzień 24 (13.06-19.06) 

- wizyta w szkole podstawowej w Czachówku, omówienie koniecznych remontów 

- udział w radzie społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

- wizyta w klubie Senior+, rozdanie opasek bezpieczeństwa osobom starszym 

- wizyta w porcie w Górze Kalwarii, spotkanie z firmą Hydrokop wydobywająca 

piasek wiślany 

- udział w 1. Biegu Królowej Bony 

- udział w turnieju piłkarskim dzieci do lat 13 im. Kazimierza Górskiego w Krzakach 

Czaplinkowskich 

Tydzień 25 (20.06-26.06) 

- udział w spotkaniu zarządu koła Związku Żołnierzy WP w Górze Kalwarii 

- spotkanie z mieszkańcami Czaplina w sprawie remontu drogi Czaplin - Buczynów 

- spotkanie z przedstawicielami firmy produkującej programy telewizyjne w sprawie 

nawiązania ewentualnej współpracy  

- udział w uroczystym zakończeniu roku 8 klas Szkoły Podstawowej w Czersku 

- udział w uroczystym zakończeniu roku 8 klas Szkoły Podstawowej w Baniosze 

- udział w uroczystym zakończeniu roku w Szkole Podstawowej w Czaplinku 

- udział w uroczystym zakończeniu roku w Szkole Podstawowej nr 2 w Górze Kalwarii 

- udział w uroczystym zakończeniu roku w Zespole Szkół Budowlanych w Górze 

Kalwarii 
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- udział w uroczystości odsłonięcia obelisku upamiętniającego płk. Jana Dunin-

Wąsowicza 

- udział w pikniku rodzinnym w Czersku organizowanym przez KGW Dwórki Królowej 

Bony 

- udział w turnieju piłkarskim oraz uroczystościach z okazji 20-lecia klubu 

sportowego „Nadstal” 

- udział w pikniku Słoneczna Góra 

- udział w wieczornym przejeździe rolkarzy i rowerzystów „Nightskating”  

- udział w imprezie Góra Urzecza- powitanie gości  

 

Tydzień 26 (27.06-29.06) 

- udział w spotkaniu dotyczącym budowy obwodnicy Góry Kalwarii i Konstancina-

Jeziorny w Urzędzie Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna 

- udział w sesji Rady Miejskiej  

 

II. Inwestycje rozpoczęte 

- Budowa oświetlenia ulicznego w Buczynowie 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta 

Wartość robót – 20.000,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2022 

- Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Puławskiej w Baniosze 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta 

Wartość robót – 26.500,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2022 

- Budowa oświetlenia ulicznego w Wojciechowicach 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta 

Wartość robót – 25.000,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2022 

- Budowa oświetlenia ulicznego wzdłuż ul. Wolskiej w Dobieszu 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta 

Wartość robót – 43.500,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2022 

- Budowa wybiegu dla psów - ogrodzenie 

Wykonawca: TIP-TOP Leszek Parol 

Wartość robót – 25.000,00 zł 

Termin zakończenia – 12.08.2022 
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III. Inwestycje zakończone 

- Rozbudowa siłowni zewnętrznej w Podłęczu 

- Rozbudowa placu zabaw w Szymanowie 

 

IV. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 94 osoby + 3 osoby finansowane z PUP 

- Straż Miejska – 7 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 16 osób 

- OPS – 39 osób 

- Biblioteka – 9 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR -  49 osób 

- ABK – 18 osób 

- ZGK – 83 osoby 

 

 

Pytania do sprawozdania burmistrza zgłosili: 

 

Radna Monika Bolek poprosiła o informację nt. spotkania dotyczącego budowy 

obwodnicy Góry Kalwarii i Konstancina-Jeziorny. 

Radny Wojciech Kochański zapytał o spotkanie z przełożoną sióstr zakonnych z Czerska 

dot. sprzedaży działki przy szkole. Ponadto wskazał na brak w sprawozdaniu informacji 

nt. spotkania z przedstawicielami WOPR, Policji, Straży Miejskiej i Straży Pożarnej dot. 

bezpieczeństwa nad wodami.  

Radna Bożena Molak odnosząc się do udziału burmistrza w radzie społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej zapytała, czy na spotkaniu 

poruszano temat zagospodarowania wolnych pomierzeń w ośrodku zdrowia w Sobikowie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział na pytania dotyczące spotkania 

z przełożoną sióstr zakonnych dot. sprzedaży działki przy szkole; spotkania ze służbami 

porządkowymi w sprawie bezpieczeństwa wodnego; zagospodarowania wolnego 

pomieszczenia w fili SPZOZ w Sobikowie.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił informację ze spotkania w Urzędzie Miasta 

i Gminy Konstancin-Jeziorna w sprawie budowy obwodnicy Konstancina-Jeziorny 

i rozwiązań drogowych w kontekście dróg wojewódzkich. 

Następnie radny Zenon Nadstawny zapytał o spotkanie z mieszkańcami sołectwa Sobików 

i Cendrowice w sprawie drogi wojewódzkiej nr 683. 

W trybie ad vocem dodatkowe pytania do udzielonej przez burmistrza odpowiedzi zgłosili 

radni Wojciech Kochański i Bożena Molak. 

W odpowiedzi burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił informację ze spotkania 
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z mieszkańcami w sprawie drogi wojewódzkiej nr 683 oraz odniósł się do pytań zadanych 

w trybie ad vocem. 

 

Punkt 4. Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Góra 

Kalwaria na rok szkolny 2022/2023 w związku ze zwrotem rodzicom kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Góra Kalwaria na rok szkolny 2022/2023 w związku ze zwrotem rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/666/2022 

 

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Górze 

Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/667/2022 

 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu 

lokali użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów najmu lokali użytkowych na rzecz dotychczasowych najemców..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/668/2022 

 

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Góra Kalwaria 

nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/55 z obrębu 3-01 w Górze 

Kalwarii. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Gminę Góra Kalwaria nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/55 z 

obrębu 3-01 w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/669/2022 

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LV/489/2021 Rady Miejskiej Góry 

Kalwarii z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, położonej w miejscowości Baniocha, obręb 0003, oznaczonej jako działka 

ewidencyjna nr 131/40 na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LV/489/2021 

Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Baniocha, obręb 0003, 

oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 131/40 na rzecz jej użytkownika wieczystego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/670/2022 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/671/2022 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, położonej 

w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 13-02. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
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niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

położonej w miejscowości Góra Kalwaria w obrębie 13-02.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/672/2022 

 

Punkt 11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

gruntowej na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, położonej w 

obrębie Dobiesz. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności gruntowej na nieruchomości, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria, 

położonej w obrębie Dobiesz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/673/2022 

 



 

  Protokół nr 75/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.06.2022 r.                                                     16/56 

 

 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Ługówka – część I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Ługówka – część I.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

  

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/674/2022 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ul. Papczyńskiego- etap I. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon 

ul. Papczyńskiego- etap I. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/675/2022 

 

Punkt 14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2031. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2031.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/676/2022 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady.  

Następnie w odniesieniu do zmiany w Dziale 757 Obsługa długu publicznego dot. 

zwiększenia planu wydatków o kwotę 1.000.000 zł na poręczenie linii kredytowej w rachunku 

bieżącym dla ZGK Sp. z o.o. zapytała burmistrza, czy wskazana kwota pochodzi z wolnych 

środków. Po potwierdzeniu przez skarbnik Ewę Sobiepanek dodatkowo zapytała, czy jeśli 
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ww. kwota nie zostanie wykorzystana, to w przyszłym roku, będzie mogła być wykorzystana 

w ramach wolnych środków na inne cele.  

Skarbnik odpowiedziała na powyższe pytanie twierdząco.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/677/2022 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt 

uchwały uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag indywidualnych. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii za 

2021 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (3) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/648/2022 

 

Punkt 17. Debata nad Raportem o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2021. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że podstawę prawną sporządzenia raportu 

o stanie gminy jest artykuł 28aa ustawy o samorządzie gminnym, wprowadzony w 2018 r. 

Zgodnie, z nim burmistrz, co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport 

o stanie gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności burmistrza w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy 

i budżetu obywatelskiego. Raport stanowi opis podjętych przez samorząd działań 

administracyjnych i gospodarczych, służących utrzymaniu zasobów gminy oraz rozwojowi 

gminy, w tym zmianom kształtującym przestrzeń publiczną. W raporcie zgromadzone 

zostały szczegółowe dane przedstawiające szeroki zakres funkcjonowania instytucji 

wydatkujących środki z budżetu gminy. Następnie przystąpił do omówienia 

poszczególnych jego rozdziałów. 

Demografia 

Burmistrz poinformował, że na dzień 31.12.2021 r. na terenie gminy zameldowanych było 

26.278 osób. W stosunku do roku poprzedniego jest to wzrost o 94 osoby. Generalnie od 

2015 roku daje się zaobserwować tendencję wzrostową, wyjątek natomiast stanowi rok 

2020 gdzie nastąpił znaczny spadek liczby mieszkańców. Burmistrz zwrócił uwagę na 

znaczący wzrost liczby mieszkańców zameldowanych na pobyt stały i spadek liczby osób, 

które się wymeldowały. Dodał, że wzrosła liczba urodzeń w stosunku do roku 

poprzedniego o 25 osób, w roku 2021 urodziło się 274 dzieci. W 2021 roku zmarło 339 

osób, tj. mniej niż w roku 2020, ale więcej niż w latach poprzednich. 

Ponadto zwrócił uwagę na miejscowości, w których liczba ludności wzrosła w stosunku do 

roku ubiegłego.  

Zatrudnienie w urzędzie miasta i jednostkach  

Burmistrz poinformował, że liczba pracowników w urzędzie miasta zmalała o 1 osobę. 

Powiedział o zmianach organizacyjnych w urzędzie, zmiany te miały na celu ułatwienie 

dostępu mieszkańców do wydziałów, w których najczęściej załatwiają sprawy. Następnie 

przedstawił informację nt. zatrudnienia w jednostkach (łącznie liczba pracowników zmalała 

o 4 osoby).  

Budżet Gminy Góra Kalwaria 

Burmistrz powiedział, że szczegółowiej budżet będzie omawiany przy procedurze 

absolutoryjnej, natomiast warto zwrócić uwagę, że na początku roku planowany był 

deficyt w wysokości 6.5 mln zł, a rok zamknięto nadwyżką budżetową w wysokości 10 mln 

zł. Zadłużenie w stosunku do roku ubiegłego zmniejszyło się o kwotę 236.000 zł, tj. do 

kwoty 27.641.000 zł, co stanowi 15,34% wykonanych dochodów. Dla porównania w 2020 

roku zadłużenie wynosiło 16,66%. 
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Planowanie strategiczne i inwestycje  

W odniesieni do planowania przestrzennego burmistrz poinformował, że na koniec 2021 

roku obowiązywały 182 miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, pokrywające 

łącznie ok. 27,5% powierzchni całkowitej gminy. Obszar objęty planami 

zagospodarowania przestrzennego w 2021 r., w stosunku do końca 2020 r., zwiększył się 

o 0,5%. Wychodząc naprzeciw potrzebom mieszkańców w ubiegłym roku uchwalono 

16 miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, w tym 4 plany dla nowych 

terenów. Podjęto 13 uchwał o przystąpieniu do sporządzania nowych lub do sporządzenia 

zmian obowiązujących planów zagospodarowania przestrzennego, które obszarem 

pokrywają się z planami obowiązującymi. Połowa planów miejscowych uchwalonych 

w 2021 r. nie była zlecana wykonawcy zewnętrznemu, tylko została sporządzona we 

własnym zakresie przez Wydział Planowania Przestrzennego. Zwrócił uwagę, że tereny 

przewidziane pod zainwestowanie stanowią 35,48% powierzchni gminy i jedynie ok. 8% 

z tych terenów niepokryte jest planami. Biorąc pod uwagę obszary, które mogą być 

zainwestowane to można powiedzieć, że zdecydowana większość terenów posiada plany, 

chociaż globalnie patrząc na całą gminę jest to ok. 27,5%, przy czym należy zwrócić 

uwagę na brak potrzeby opracowania planów dla obszarów leśnych, czy wód. 

Najmniej planów posiadają obszary głównie zlokalizowane w południowej części gminy, 

gdzie występują wysokie klasy ziem oraz dominuje działalność rolniczo-sadownicza. 

W 2021 r. uchwalonych zostało 16 planów miejscowych, a więc o 6 więcej niż w 2020 r. 

W trakcie realizacji jest 28 procedur, w tym 5 zawieszonych ze względów proceduralnych. 

W raporcie przedstawiono stan zaawansowania prac na koniec 2021 r. w zakresie 

trwających procedur planistycznych.  

Warto zwrócić uwagę, na dość dużą skalę wniosków mieszkańców. Decyzji o warunkach 

zabudowy wydano w 2021 r. 231 tj. o 60 więcej niż w roku 2020, natomiast wypisów 

z planu, studium, zaświadczeń o braku planu i zaświadczeń o rewitalizacji wydano łącznie 

2246, dla porównania w 2020 r. wydano ich 1769.  

W odniesieniu do dziedziny rewitalizacja i zabytki burmistrz poinformował, że w roku 2020 

przestał obowiązywać Gminny Program Opieki nad Zabytkami Gminy Góra Kalwaria, 

w 2021 r. kontynuowano prace nad opracowaniem programu na kolejną perspektywę. 

Program został uzgodniony przez Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków i przyjęty przez Radę Miejską z początkiem 2022 r.  

W odniesieniu do przetargów publicznych burmistrz poinformował, że w 2021 roku 

wszczęto 18 postępowań, i jest to sporo mniej w porównaniu z rokiem 2020. 

Mniejsza liczba postępowań w 2021 roku wynikała z wszczęcia procedur o udzielenie 

zamówień publicznych na realizację przedsięwzięć do realizacji w 2021 r. już w grudniu 

2020 r. po uchwaleniu budżetu na rok 2021, przyspieszenie ogłoszenia przetargów 

związane było ze zmianą od 2021 r. ustawy o zamówieniach publicznych.   

W odniesieniu do inwestycji burmistrz poinformował, że w 2021 r. zakończono 37 

inwestycji, zaś rozpoczęto 4 inwestycje. Opracowanych i odebranych dokumentacji było 2, 

natomiast w trakcie opracowania jest 9 dokumentacji.  

W odniesieniu do transportu zbiorowego burmistrz poinformował, że z uwagi na 

zgłaszane potrzeby mieszkańców, na mocy porozumienia międzygminnego z dnia 22 
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lutego 2021 r. zawartego pomiędzy Gminą Góra Kalwaria a Gminą Piaseczno, 

zostało utworzone nowe połączenie autobusowe łączące centrum Góry Kalwarii 

z centrum Piaseczna poprzez Baniochę, Solec oraz Zalesie Górne. Nowa linia – L13 – 

powstała z wydłużenia ówcześnie istniejącej linii kursującej do PKP Zalesie Górne. 

Jej założeniem było zapewnienie mieszkańcom okolicznych miejscowości możliwości 

dodatkowego korzystania z lokalnego transportu publicznego, w tym również połączeń 

PKP. 

W odniesieniu do gminnego zasobu mieszkaniowego burmistrz poinformował, że w skład 

zasobu gminy wchodzi 50 komunalnych budynków. W 2021 r. zostały zmienione kryteria 

przyznawania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. Większość lokali 

przyznanych w ubiegłym roku otrzymały osoby znajdujące się w szczególnie trudniej 

sytuacji.   

Dodał, że realizowany jest Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2021–2025, przyjęty uchwałą z dnia 31 marca 2021 roku.  

Z uwagi na wiek administrowanych budynków, występują częste awarie pokryć dachowych 

oraz instalacji wodnej i kanalizacyjnej. W ubiegłym roku na usuwanie bieżących awarii 

wydatkowano kwotę blisko 300.000 zł. Zrealizowano takie inwestycje jak wymiana ciepła 

i termomodernizacja. 

Działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Burmistrz poinformował, że w raporcie przedstawione zostały zasoby, którymi spółka 

dysponuje. Następnie wymienił inwestycje w zakresie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

zrealizowane oraz przekazane do eksploatacji w 2021 r. Łącznie zrealizowano 13 inwestycji 

oraz zawarto 46 porozumień z mieszkańcami na budowę sieci wodociągowej 

i kanalizacyjnej. Zawarte porozumienia pozwolą na wybudowanie 4 km sieci 

wodociągowej oraz 1,5 km sieci kanalizacyjnej. W 2021 roku rozliczono i oddano do użytku 

następujące zadania realizowane w ramach projektu „Modernizacji gospodarki wodno-

ściekowej w gminie Góra Kalwaria”: 

1) modernizacja Stacji Uzdatniania Wody Kalwaryjska na łączną kwotę 6.277.460,97 zł,  

2) przebudowa sieci wodociągowej oraz rozdzielenie kanalizacji ogólnospławnej na 

kanalizację sanitarną i deszczową na łączną kwotę 9.225.084,34 zł. 

W 2021 r. zrealizowano inwestycyjne:  

1) w obszarze działalności wodociągowej wykonano 14 przyłączy wodociągowych; 

założono 2.380 nowych wodomierzy, w tym odbiorcom rozliczającym się do tej pory 

ryczałtowo; dokonywano wymiany 2.230 wodomierzy, których legalizacja dobiegała 

końca; usunięto 67 awarii; wymieniono 14 wadliwie działających hydrantów; wprowadzono 

pełne opomiarowanie stacji uzdatniania wody; wprowadzono monitoring online układu 

dystrybucji wody w ramach 6 wydzielonych stref,  

2) w obszarze działalności kanalizacyjnej wykonano 6 przyłączy kanalizacyjnych; 

zagospodarowano 650 ton osadu z pominięciem pośredników; wykonano 360 m sieci 

kanalizacyjnej na terenie gminy; dokonano 128 odbiorów technicznych sieci kanalizacyjnej; 

przeprowadzono 41 kontroli jakości ścieków w 28 zakładach przemysłowych na terenie 

gminy; sprawdzono potencjalne miejsca podłączenia instalacji deszczowych kanalizacji 

sanitarnej; przeprowadzono kontrolę 292 budynków i ujawniono 18 naruszeń prawa; 



 

  Protokół nr 75/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii 29.06.2022 r.                                                     22/56 

 

 

 

usunięto ponad 60 ton osadów zalegających w newralgicznych kolektorach 

kanalizacyjnych na terenie miasta oraz w najbardziej zanieczyszczonych odcinkach sieci 

kanalizacyjnej; udrożniono rów odprowadzający wody opadowe ze ścisłego centrum 

miasta o długości 2,5 km; oczyszczono 1,6 km kanalizacji deszczowej w Górze Kalwarii 

oraz 58 wpustów deszczowych; oczyszczono 250 studni rewizyjnych oraz poddano 

szczegółowej kontroli technicznej 26.000 mb kanałów rurowych i zlikwidowano 3 

systemowe przelewy rowów odwadniających do kanalizacji sanitarnej,  

3) w obszarze działalności ciepłowniczej wykonano przyłącze ciepłownicze do budynku 

przy ul. Piłsudskiego 25 w Górze Kalwarii, 

4) rozpoczęto wdrażanie pierwszego w historii firmy systemu informacji przestrzennej 

klasy GIS, tj. profesjonalnego narzędzia do sprawnego zarządzania siecią dystrybucyjną 

w terenie i flotą pojazdów oraz precyzyjnej inwentaryzacji majątku sieciowego,  

5) pozyskano nowoczesne pojazdy: 2 pojazdy do transportu odpadów stałych 2 pojazdy 

do transportu nieczystości płynnych oraz pojazd do automatycznego zamiatania ulic. 

Następnie odnosząc się do wielkości i struktury sprzedaży burmistrz zwrócił uwagę na 

wielkość wody niesprzedanej. Wskaźnik wody niesprzedanej w roku 2021 stanowił 36,81% 

i został zmniejszony w stosunku do lat ubiegłych. Podobnie jak w sytuacji wody zmniejszył 

się poziom niezafakturowanymi ścieków do 48,80%. Kontynuując poinformował, że spółka 

w 2021 roku kontynuowała zakup gazu z wysypiska do celów ciepłowniczych.  

Dodał, że analiza wskaźnikowa pozwala stwierdzić, iż sytuacja ekonomiczna spółki jest 

trudna. I choć z końcem 2021 r. udało się spółce pomniejszyć skumulowaną stratę do 

poziomu (-) 6.789.000. zł, to na tę chwilę jest podmiotem nierentownym i wymagającym 

kontynuowania działań sanacyjnych w obszarze ekonomiczno-finansowym.  

Znaczącym czynnikiem wpływającym na pogarszającą się kondycję spółki są powzięte 

przez nią w latach 2014-2018 zobowiązania umowne o charakterze inwestycyjnym bez 

zagwarantowania źródeł ich finansowania.  

Spółka przystąpiła w 2018 r. do realizacji projektu „Modernizacja gospodarki wodno-

ściekowej w gminie Góra Kalwaria” kierując się obiektywnym i pilnymi potrzebami 

modernizacji kluczowych elementów sieci i infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej. 

Jednakże bez zabezpieczenia środków na jego realizację. 4 marca 2020 Rada Miejska 

podjęła uchwałę o dokapitalizowaniu spółki kwotą 8.978.700 zł poprzez pokrycie blisko 

180.000 udziałów, co za tym idzie w 2021 roku przekazano spółce 3,7 mln zł, a w 2022 

roku 5,2 mln zł. Wartym zwrócenia uwagi jest pozyskanie przez spółkę dotacji na 

realizację ww. projektu w kwocie 3,2 mln zł, oraz 1,8 mln zł pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska. Spółka notuje wynik netto za 2021 r. na poziomie (-) 166 

tys. zł oraz wynik na działalności operacyjnej w kwocie 365 tys. zł.  

Gospodarka odpadami komunalnymi i ochrona środowiska  

W zakresie odbioru odpadów w gminie burmistrz powiedział, że sytuacja jest stabilna, 

stawki za odbiór odpadów od mieszkańców w ubiegłym roku nie uległy zmianie. Obecnie 

umowa podpisami jest na dwa lata. 

W odniesieniu do dziedziny odławianie i opieka nad zwierzętami bezdomnymi burmistrz 

poinformował, że gmina realizuje Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt przyjęty uchwałą z dnia 31 marca 2021 roku.  
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Głównymi zadaniami programu są:  

-odławianie bezdomnych zwierząt oraz zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca 

w schronisku dla zwierząt - koszt usługi wynosił 33.750 zł,  

-zapewnienie bezdomnym zwierzętom opieki w schronisku. W 2021 r. było to schronisko 

w Warszawie, do schroniska trafiło 101 psów i 31 kotów z naszej gminy - koszt 264.200. zł,  

-czipowanie psów właścicielskich (157 psów) - koszt 3.140 zł, 

-sterylizacja/kastracja psów i kotów domowych (285 zwierząt) oraz sterylizacja/kastracja 

kotów wolno żyjących (13 zwierząt) - na kwotę 29.175,01 zł,  

-prowadzenie akcji informacyjnych skierowanych do mieszkańców gminy o zapobieganiu 

bezdomności zwierząt,  

-poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt.  

W zakresie ochrony przyrody burmistrz poinformował, że w ramach realizacji przyjętych 

programów dot. polityki ochrony środowiska w 2021 roku podjęte zostały działania takie 

jak: wymiana źródeł ciepła na korzystniejsze z punktu widzenia kryterium ekologicznego. 

W 2021 r. dofinansowano wymianę 68 źródeł ciepła na kwotę 289.098 zł.  

W 2021 roku urząd przeznaczył 37.000 zł na następujące akcje: sprzątanie sołectw oraz 

sprzątanie działek gminnych. 

W zakresie monitorowania zanieczyszczenia powietrza burmistrz powiedział, że w 2021 

roku gmina kontynuowała monitorowanie jakości powietrza za pomocą 7 sensorów. 

Wartość całkowita przedsięwzięcia, tj. abonament za przetwarzanie, analizowanie oraz 

udostępnianie w formie graficzno-liczbowej danych za pomocą platformy internetowej, 

wyniosła 5.6 tys. zł. 

Oświata w gminie Góra Kalwaria 

Poinformował, że w 2021 gmina przeznaczyła na realizację zadań oświatowych ze 

środków własnych 23.8 mln zł, co stanowi 44,5% kosztów. Subwencja oświatowa wynosiła 

27 mln zł. W ubiegłym roku gmina otrzymała dotacje na blisko 2,5 mln zł. Wydatki na 

przedszkola i żłobki w roku 2021 wynosiły ponad 6 mln zł, dla porównania w roku 2020 

było to 5,5 mln zł. Na przedszkola niepubliczne wydatkowano ponad 1,6 mln zł, na 

przedszkola publiczne wydatkowano ponad 3,8 zł, na żłobki 0,5 mln zł. Wzrost kwoty 

dotacji do publicznych i niepublicznych przedszkoli i żłobków w roku 2021 w stosunku do 

roku 2020 wynika z podwyższonych kosztów utrzymania dziecka w placówce oraz 

większej liczby dzieci. Gmina w pełni wywiązuje się z obowiązku objęcia dzieci 

wychowaniem przedszkolnym.  

W roku 2021 ogłoszono cztery konkursy na dyrektorów szkół:  

- Szkoły Podstawowej im. Orła Białego w Brześcach,  

- Szkoły Podstawowej im. Księdza Jana Twardowskiego w Czachówku,  

- Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii,  

- Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Kątach. 

Burmistrz zwrócił uwagę, że w roku 2021 stypendia burmistrza otrzymało 250 uczniów, dla 

porównania w roku 2020 stypendia burmistrza otrzymało 228 uczniów. Łączna kwota 

wypłaconych stypendiów to 197.950 zł. 
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Jednym z osiągnięć w roku 2021 był udział uczniów Szkoły Podstawowej im. Kawalerów 

Orderu Uśmiechu w Czersku w programie wymiany uczniów „Erasmus+” z uczniami 

z Grecji, Portugalii i Turcji. Szkoła ta osiągnęła też bardzo dobre wyniki w egzaminie.  

Instytucje kulturalne i sportowe  

Działalność sportowa - burmistrz przyznał, że z powodu pandemii rok 2021 był trudnym 

okresem, aczkolwiek sporo cyklicznych wydarzeń i zajęć sekcyjnych się odbyło. W okresie 

zimowym funkcjonowało lodowisko, z którego skorzystały 5.543 osoby. 

Działalność kulturalna - burmistrz powiedział, że w 2021 roku Ośrodek Kultury był 

organizatorem i współorganizatorem licznych działań. Jego oferta programowa to 94 

wydarzenia własne i współorganizowane. Biblioteka natomiast oferowała użytkownikom 

możliwość korzystania z księgozbioru liczącego ponad 47 tysięcy woluminów, który 

sukcesywnie był uzupełniany. Oferta biblioteki jest szeroka i zróżnicowana tak, by każdy 

mieszkaniec mógł znaleźć coś interesującego dla siebie. W ofercie są tradycyjne książki, 

lektury szkolne, e-booki oraz możliwość udziału w lekcjach bibliotecznych, spotkaniach 

autorskich, warsztatach czy innych wydarzeniach kulturalnych. Gminna Biblioteka w okresie 

od 1 stycznia do 31 grudnia 2021 r zorganizowała 221 imprez, w których uczestniczyło 

2.885 osób. 

Burmistrz przedstawiając powyższe skierował słowa uznania dla dyrektorów. 

Polityka senioralna  

Burmistrz powiedział, że na terenie gminy Góra Kalwaria działają 3 organizacje związkowe 

zrzeszające osoby starsze. Największą z nich jest Polski Związek Emerytów, Rencistów 

i Inwalidów, następnie Związek Żołnierzy WP oraz Związek Kombatantów RP i Byłych 

Więźniów Politycznych. Dodał, że w urzędzie powołany został pełnomocnik burmistrza 

ds. seniorów, który jest odpowiedzialny za współpracę z liczącą 12 radnych Gminną Radą 

Seniorów. W jej skład wchodzą przedstawiciele podmiotów działających na rzecz osób 

starszych, a także przedstawiciel Rady Miejskiej i reprezentant burmistrza. 

Mimo okresu pandemii podjęte zostały działania mające na celu rozwój społeczności 

senioralnej. W roku 2021 zakończony został remont wraz z adaptacją pomieszczeń 

budynku przy ul. Pijarskiej 40 na Klub Senior+. Klub został uruchomiony 14 lipca 2021 r. 

Zakończyły się także prace remontowe filii biblioteki w Baniosze, gdzie swoją siedzibę ma 

również Koło PZERiI. 

Polityka społeczna 

Burmistrz powiedział, że wydatki Ośrodka Pomocy Społecznej w 2021 r. wyniosły blisko 

51 mln zł. Znaczną część wydatków tj. 85 % stanowią środki otrzymane z budżetu 

centralnego na realizację zadań zleconych, tj. świadczenie („500+”). Zadania własne 

stanowią 14,71%. Ośrodek Pomocy Społecznej realizował zadania polegające na 

przyznawaniu uczniom pomocy materialnej o charakterze socjalnym w formie stypendiów 

szkolnych oraz zasiłków szkolnych. Stypendium szkolne może otrzymać uczeń znajdujący 

się w trudnej sytuacji materialnej wynikającej z niskich dochodów rodziny, w szczególności 

gdy w rodzinie występuje: bezrobocie, niepełnosprawność, ciężka lub długotrwała 

choroba, wielodzietność, trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, 

alkoholizm lub narkomania. Na wypłatę stypendiów szkolnych przeznaczono kwotę blisko 

50 tys. zł. Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje ponadto zadania wynikające z ustawy 
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o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, działając w ramach Programu 

wspierania rodzin w Górze Kalwarii. W 2021 roku było 31 dzieci w rodzinach zastępczych 

i 10 dzieci w instytucjonalnej pieczy zastępczej. Na ten cel przeznaczono blisko 350 tys. zł. 

Kolejnym elementem programu wspierania rodzin jest wsparcie udzielane dzieciom 

i młodzieży przez świetlice środowiskowe w Górze Kalwarii i Czersku, które są miejscem 

zabawy, nauki i integracji. Zatrudnieni pedagodzy-wychowawcy prowadzą zajęcia, dzięki 

którym dzieci i młodzież uczą się radzenia sobie z gniewem, frustracją oraz zasad 

współpracy z grupą. Dzieci odrabiają prace domowe i rozwijają swoje zainteresowania. 

Prowadzone są zajęcia dydaktyczne, sportowe, plastyczno-techniczne, czytelnicze, 

kulinarne, historyczne we współpracy ze środowiskiem lokalnym. W 2021 r. na świetlice 

uczęszczało 60 dzieci: 30 do świetlicy w Górze Kalwarii, a 30 w Czersku.  

Realizowane są programy: Gminny program przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021–2026; Wieloletni gminny program 

osłonowy „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023. Programu 500+ (w roku 2021 

wpłynęło 4129 wniosków o wypłatę świadczenia).  

Ośrodek realizował wypłatę dodatku mieszkaniowego i dodatku energetycznego. 

Jak również realizowany jest Gminny Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii. 

Opieka zdrowotna  

Przychodnia Lekarska w Górze Kalwarii prowadzi działalność leczniczą w zakresie POZ, 

usług stomatologicznych dla dorosłych i dzieci, usług ginekologiczno-położniczych oraz 

poradni dzieci zdrowych. Dodatkowo w przychodni działa laboratorium analityczne, 

pracownia USG oraz pracownia spirometrii. Wszystkie pomieszczenia są w użytkowaniu 

w godzinach 7.00-19.00. W filii SPZOZ w Baniosze prowadzona jest działalność lecznicza 

w zakresie POZ, usług stomatologicznych dla dorosłych i dzieci, poradnia dzieci zdrowych. 

Wszystkie pomieszczenia są wykorzystane, natomiast budynek wymaga kapitalnego 

remontu wewnątrz i z zewnątrz. Na 2021 rok zaplanowano remont placówki, został 

wykonany projekt, niestety pandemia wymusiła odłożenie tych planów w czasie.  

W filii SPZOZ w Sobikowie prowadzona jest działalność w zakresie POZ, usług 

stomatologicznych dla dorosłych i dzieci, poradnia dzieci zdrowych oraz fizjoterapii 

ambulatoryjnej. W jednym z wynajmowanym pomieszczeń mieści się Punkt Apteczny. 

Budynek użytkowany jest od 2014 roku jego stan jest dobry.  

W 2021 roku w SPZOZ działały 2 punkty szczepień przeciwko covid-19: w Przychodni 

Lekarskiej w Górze Kalwarii oraz w filii w Baniosze, w których podano blisko 8 tys. dawek 

szczepionek. Za co otrzymano nagrodę 0,5 mln zł.  

SPZOZ realizuje programy profilaktyczne: profilaktyka chorób układu krążenia, profilaktyka 

osteoporozy i profilaktyka chorób odkleszczowych.  

Od kilku lat SPZOZ bierze udział w Ogólnopolskich Dniach Spirometrii pod honorowym 

patronem Ministerstwa Zdrowia.  

W 2021 roku Urząd Miasta i Gminy sfinansował następujące programy zdrowotne:  

Program zdrowotny „Szczepienia profilaktyczne przeciwko grypie dla mieszkańców 

powyżej 60. roku życia”; Program zdrowotny „Szczepienia profilaktyczne przeciw 
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zakażeniom meningokokowym typu C”; Program zdrowotny „Program profilaktyki 

zakażeń brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie Góra Kalwaria”. 

Następnie przedstawił dane dot. liczby przyjętych pacjentów, wystawionych skierowań do 

specjalistów i szpitali oraz ilości wizyt w domu pacjenta. 

Współpraca gminy z jednostkami pomocniczymi, organizacjami pozarządowymi, z innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

Budżet Obywatelski/Partycypacyjny - burmistrz poinformował, że w 2021 roku, 

przeprowadzono procedurę zgłaszania i głosowania projektów. W wyniku 

przeprowadzonych konsultacji do etapu realizacji zakwalifikowały się propozycje wykazane 

na stronie 104 raportu.  

Odnosząc się do współpracy z organizacjami pozarządowymi poinformował, że w 2021 r. 

kontynuowano współpracę z organizacjami w zakresie kultury, sportu i spraw społecznych. 

Na terenie gminy Góra Kalwaria działa ok. 35 organizacji pozarządowych. 29 organizacji 

czynnie i regularnie uczestniczy w realizacji zadań własnych gminy biorąc udział 

w konkursach poprzez realizację zadań z własnej inicjatywy. Na ogłoszone w ubiegłym 

roku konkursy wpłynęło 29 ofert, z których 26 zostało ocenionych pozytywnie i otrzymało 

dofinasowanie. W 3 przypadkach ocena była negatywna. W roku 2021 łącznie na 

dofinansowania w trybie otwartych konkursów oraz tzw. małych grantów wydatkowano 

681.002 zł. Było to trochę mniej niż w roku 2020, natomiast był to okres pandemii i wiele 

projektów nie mogło być zrealizowanych.  

Fundusz sołecki - burmistrz poinformował, że w roku 2021 na fundusz sołecki 

przeznaczono 1 mln zł, w stosunku do roku 2020 było to więcej o 100 tys. zł. W raporcie 

ujęto wydatki poniesione w poszczególnych sołectwach. 

Realizacja uchwał Rady Miejskiej  

W 2021 roku Rada Miejska podjęła 200 uchwał, w tym 29 uchwał budżetowych oraz 

dotyczących wieloletniej prognozy finansowej. 172 uchwały zostały powierzone do 

wykonania burmistrzowi. Zestawienie uchwał zostało zaprezentowane w raporcie. 

Burmistrz pokrótce omówił tematykę podejmowanych uchwał. 

Bezpieczeństwo w gminie  

Działalność Straży Miejskiej - burmistrz zwrócił uwagę, że w 2021 r. strażnicy miejscy 

w ramach bieżącej pracy przyjęli 1374 zgłoszeń od mieszkańców, ujawnili 275 wykroczeń 

w tym: 99 sprawców pouczono, 63 osób ukarano grzywną w postaci mandatu karnego, 13 

spraw skierowano do rozpatrzenia przez Sąd Rejonowy. Ponadto strażnicy miejscy 

wylegitymowali 370 osób. Do 9 osób potrzebujących pomocy wezwano pogotowie 

ratunkowe. Skontrolowano 97 posesji w związku z podejrzeniem spalania niedozwolonych 

materiałów w instalacjach grzewczych oraz przeprowadzono kontrolę 115 posesji 

w zakresie gospodarki opadami. Podjęto 113 interwencji związanych z egzekwowaniem 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Ujęto i przekazano policji 6 osób 

oraz ujawniono 2 przestępstwa. Zorganizowano 11 konwojów dokumentów oraz wartości 

pieniężnych na potrzeby gminy oraz zabezpieczono 13 miejsc zdarzeń do czasu przybycia 

policji, państwowej straży pożarnej. Zorganizowano 118 patroli w rejonie placówek 

oświatowych. Doprowadzono 21 osób nietrzeźwych do miejsca zamieszkania lub 

przekazano policji. Zlecono do zabrania do schroniska 101 psów i 32 koty. Zrealizowano 
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127 interwencji na wniosek policji w zakresie kompetencji SM. Usunięto z dróg 2 pojazdy. 

Współpracowano przy 175 sprawach z pracownikami w czynnościach prowadzonych 

przez poszczególne wydziały UMiG oraz udzielono 38 asyst pracownikom UMiG i ABK. 

Promocja Gminy 

Burmistrz zwrócił uwagę, że pomimo pandemii odbyło się wiele wydarzeń. Wartym 

zwrócenia uwagi jest pozostała działalność Wydziału Promocji:  

-pozyskanie środków zewnętrznych z funduszy krajowych i zagranicznych. W roku 2021 

pozyskano 29 dotacji, na łączną kwotę 9,7 mln zł,  

-promowanie atutów turystycznych gminy. W ostatnich dniach grudnia zostały oddane 

cztery szlaki tematyczne po mieście, zrealizowane w ramach Budżetu Partycypacyjnego, 

-współpraca zagraniczna z regionem Halmahera Utara w Indonezji, 

-edukacja ekologiczna. Częścią Biura Promocji i Informacji jest Lokalne Centrum 

Kompetencji, które szkoli różne grupy społeczne w zakresie korzystania z komputera 

i Internetu. LCK to również Punkt Konsultacyjny Programu „Czyste Powietrze”, w którym 

mieszkańcy mogą nie tylko zasięgnąć informacji o programie, ale również uzyskać pełną 

pomoc w wypełnieniu wniosku o dofinansowanie. W ubiegłym roku udzielono porad 

ponad 450 mieszkańcom, 

-promowanie z dużą intensywnością Narodowego Spisu Powszechnego Ludności 

i Mieszkań,  

-promowanie akcji szczepień przeciwko covid-19.  

Burmistrz ponadto w nawiązaniu do rozmów z końca 2021 r. nt. budżetu gminy na 2022 

rok i zgłaszanych wówczas przez radnych wątpliwościach, co do realizacji, w trudnej 

i niepewnej sytuacji budżetu, budowy wybiegu dla psów, pumptrucka i miasteczka 

rowerowego oraz miejsca aktywności na terenie dawnej jednostki wojskowej, 

poinformował, że na wszystkie trzy zadania udało się pozyskać dofinansowanie 

zewnętrzne.  

Kończąc swoje wystąpienie zachęcił do debaty nad Raportem o stanie gminy Góra 

Kalwaria za 2021 r. 

 

Raport o stanie gminy Góra Kalwaria za rok 2021 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

1) zabranie głosu przez Radnych Rady Miejskiej Góry Kalwarii, 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Tomasz Ura zgłosił uwagi do rozdziału Demografia. Po pierwsze powiedział, że 

z raportu wynika, że „Niestety sukcesywnie, patrząc od 2015 roku, rośnie liczba zgonów”, 

zwracając uwagę, że akurat w 2021 względem roku 2020 liczba zgonów spadła, więc 

sukcesywnie nie rośnie. Po drugie poprosił o interpretację tabel dot. ludności 

zameldowanej na terenie miasta i gminy oraz migracji ludności (zameldowała się 1169, 

natomiast wymeldowało się 1541 osób) oraz wyjaśnienie, z czego wynika wzrost o 94 

osoby. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, że patrząc od 2015 roku widać, że rośnie liczba 

zgonów. W 2015 roku zmarło 238 osób, zaś w 2021 roku 339, czyli tendencja jest 
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wzrostowa, natomiast rzeczywiście w stosunku do 2020 roku liczba zgonów w 2021 roku 

spadła. Następnie wyjaśnił, z czego winnika wzrost o 94 osoby. 

Sekretarz Piotr Walczak wyjaśnił, że w tabeli na stronie 8 przedstawiającej ludność 

zameldowaną na terenie gminy Góra Kalwaria wykazana została ludność zameldowana na 

pobyt stały i czasowy, natomiast w tabeli przedstawiającej migrację ludności nie wzięto 

pod uwagę migracji ze względu na zameldowane na pobyt czasowy, i stąd wynika różnica.   

Radna Monika Bolek w odniesieniu gminnego zasobu mieszkaniowego zapytała, 

czy gmina korzystała z rządowego wsparcia i składała wnioski o środki w ramach 

Programu Budownictwa Socjalnego i Komunalnego, jeśli tak, to jakie, jeśli nie, to dlaczego. 

Dodała, że od 5 marca 2021 roku była możliwość pozyskania do 80% dofinansowania na 

remonty, modernizację i budowę mieszkalnictwa komunalnego. W odniesieniu do podanej 

w raporcie informacji o wolnych lokach komunalnych i mając na uwadze, że na koniec 

2021 roku w gminie Góra Kalwaria oczekiwało na mieszkania komunalne kilkanaście rodzin, 

poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego wolne lokale nie są przydzielane osobom oczekującym.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił wyjaśnień do pytania o wolne lokale. 

Odnosząc się do tematu pozyskiwania środków zewnętrznych i polityki budowania 

mieszkań komunalnych, biorąc pod uwagę stan obecny, zapotrzebowanie i możliwości 

finansowe gminy, uznał, że nie ma pilnej potrzeby budowy domów komunalnych, czy 

socjalnych. Na tę chwilę jesteśmy w stanie zaspakajać najpilniejsze potrzeby mieszkańców.  

Dyrektor ABK Paweł Krasowski dodatkowo wyjaśnił, że ABK jako jednostka gminna, nie ma 

możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych.  

Radna Monika Bolek w trybie ad vocem wyraziła zdziwienie odpowiedzią udzieloną przez 

burmistrza, zwracając uwagę, że nie chodziło jej o budowę nowych budynków, 

a o remonty istniejącego zasobu. Nie zgodziła się ze stwierdzeniem burmistrza o braku 

potrzeb. Zwróciła również uwagę, że dane przedstawione w raporcie dotyczące wolnych 

lokali komunalnych (31) i wolnych lokali na dzień 31 grudnia 2021 roku (10) się nie „spinają”. 

Uważała, że obowiązkiem gminy jest zaspokajanie potrzeb lokalowych mieszkańców 

spełniających określone warunki i potrzebujących przejściowo pomocy. Następnie odniosła 

się do wypowiedzi dyrektora ABK. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że wskazane w raporcie kilkanaście rodzin 

oczekujących na mieszkania komunalne, są to rodziny, które zasadniczo spełniły 

podstawowe kryterium, a jest nim dochód, natomiast nie wszystkie rodziny, mimo, że 

oficjalnie spełniają kryterium dochodowe, znajdują się w trudnej sytuacji.  

W trybie ad vocem przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa kontynuując wątek 

ubiegania się o dofinansowanie na remonty zapytała, dlaczego nie zostały złożone wnioski 

i czy była zgłębiana możliwość pozyskania dofinansowania na remonty budynków 

komunalnych.    

Radna Monika Bolek w trybie ad vocem zwróciła uwagę, że gmina, jako właściciel powinna 

dbać o lokale wchodzące w skład mieszkaniowego zasobu komunalnego. Zwróciła uwagę, 

że istotą dyskusji jest to, czy były składane wnioski, a jeśli nie to dlaczego.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie wnioskowano o środki na budowę 
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nowych mieszkań, ponieważ nie było takiej potrzeby. Następnie poprosił dyrektora ABK 

o udzielenie odpowiedzi, czy były możliwości ubiegania się o dofinansowanie w  roku 

ubiegłym i czy były składane wnioski na remonty zasobu komunalnego.  

Dyrektor ABK Paweł Krasowski w odpowiedzi poinformował, że w programy większości 

były skierowane do wspólnot mieszkaniowych i spółdzielni mieszkaniowych, natomiast dla 

jednostek samorządu terytorialnego były to preferencyjne kredyty i pożyczki. W minionym 

roku nie było programów, które pokrywałyby 80% kosztów remontu lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.  

Radna Monika Bolek w trybie ad vocem odesłała dyrektora do strony internetowej gov.pl, 

zwracając uwagę, że Program budownictwa socjalnego i komunalnego jest skierowany 

również do jednostek samorządu terytorialnego. Prosiła o zgłębienie tego tematu. 

Radna Beata Polaczyńska w odniesieniu do współpracy z organizacjami pozarządowymi 

i tabeli przedstawiającej kwoty wydatkowane na dofinansowanie organizacji 

pozarządowych w poszczególnych działach, zwróciła uwagę na duże różnice 

w nakładach. Na sport i kulturę fizyczną wydatkowano 428.000 zł, natomiast łącznie na 

kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego oraz pomoc społeczną i politykę prorodzinną 

wydatkowano 150.000 zł. Wobec czego zapytała burmistrza, skąd tak duże różnice. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że wynika to z zainteresowania młodych 

mieszkańców oraz składanych wniosków. Dodał, że różnica w kwotach na sport i kulturę 

jest i zawsze była, i taka też jest tendencja ogólnopolska. 

Radna Beata Polaczyńska w trybie ad vocem nie zgodziła się z wypowiedzią burmistrza, 

uważając, że to samorząd kształtuje politykę społeczną i politykę organizacji 

pozarządowych. Odniosła się również do ilości składanych wniosków, zwracając uwagę, że 

skoro w momencie ogłaszania konkursu wiadomo, że pula środków przyznanych dla 

organizacji zajmujących się sportem jest trzykrotnie wyższa od puli środków 

przewidzianych dla organizacji zajmujących się kulturą, to w naturalny sposób tych drugich 

wniosków składanych jest mniej. Zgłosiła zastrzeżenia do kształtowania polityki społecznej 

w gminie. Ponadto podniosła, że w raporcie o stanie gminy nie znalazła się informacja 

nt. realizacji gminnego programu rewitalizacji przypominając, że w powstanie tego  

programu zaangażowało się wiele osób oraz organizacji społecznych.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, że w ubiegłym roku na kulturę przyznano mniej 

środków ze względu na pandemię. Z tego też powodu dużo inicjatyw było 

jednorazowych. Organizacje, mając niepewność, czy wydarzenie będzie mogło być 

organizowane nie aplikowały o środki, natomiast w sporcie głównie wnioski dotyczyły 

zajęć sekcyjnych organizowanych przez kluby sportowe w ciągu całego roku. Burmistrz 

zwrócił również uwagę, że nie tylko gmina jest podmiotem, który dofinansowane zadania. 

Deklarował na przyszłość przyjrzenie się i przeanalizowanie wniosków, które wpływały 

w ramach otwartych konkursów i małych grantów. Odnosząc się do drugiego pytania 

radnej o gminny program rewitalizacji przyznał, że rzeczywiście w raporcie nie zostały 

wyszególnione zadania ujęte w strategii, a zrealizowane w 2021 r. tj. remont budynku 

ratusza, czy remont mostu na zamku w Czersku.    

Radna Beata Polaczyńska w trybie ad vocem powiedziała, że chodziło jej o lokalny program 
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rewitalizacji społecznej. Kontynuując zapytała, dlaczego na politykę społeczną i pomoc 

prorodzinną przeznaczono tylko 40.000 zł zwłaszcza, gdy w czasie pandemii znacznie 

wzrosła przemoc w rodzinie, o czym sygnalizowała na posiedzeniu komisji dyrektor OPS.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że konkursy dla organizacji pozarządowych 

mają na celu wyręczenie obowiązku gminy w realizacji części zadań. W dziedzinach, 

w których gmina sobie radzi nie organizuje się konkursów. Przyznał, że potrzeby 

w obszarze pomocy społecznej w ostatnim okresie są większe, dot. to np. pomocy 

psychologicznej. Lecz po pierwsze OPS podejmuje działania, a po drugie podjęta została 

decyzja o przyznaniu środków na pomoc psychologiczną, która będzie realizowana ze 

środków na profilaktykę. Być może w przyszłości w tym obszarze środki trzeba będzie 

zwiększyć. 

Radna Monika Bolek w trybie ad vocem podzieliła się spostrzeżeniami nt. współpracy 

z organizacjami pozarządowymi, zwracając uwagę na błędy urzędu w zakresie 

komunikacji. Proponowała, aby urząd zapraszał organizacje pozarządowe do współpracy.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odniósł się do spostrzeżeń radnej M. Bolek dot. 

współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi. W temacie pomocy psychologicznej 

zaproponował możliwość przedstawienia na sesji przez panią dyrektor OPS informacji 

odnośnie do planów jak i potrzeb. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa odnosząc się do propozycji burmistrza 

zastanawiała się, czy jest ona zasadna, ponieważ dyskusja dotyczy roku ubiegłego, a pani 

dyrektor mogłaby jedynie przedstawić plany na rok bieżący.  

Radny Wojciech Kochański odnosząc się do wspomnianego przez burmistrza remontu 

mostu na zamku w Czersku przypomniał, że w czasie prac remontowych zostało 

odsłonięte wejście do lochu, zwracając uwagę, że nie ma informacji w raporcie na ten 

temat, jak również nie znalazła się w nim informacja na temat szkuty wiślanej.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące szkuty, 

natomiast na drugie pytanie radnego odpowiedzi udzielił Dyrektor Ośrodka Kultury 

Dariusz Falana. 

Radna Urszula Wroniewicz na wstępie powiedziała, że dzisiejsza debata służy nie tylko 

rozmowom o sukcesach, ale także o tym, czego nie udało się zrealizować, aby uniknąć 

popełnionych błędów i wyznaczyć kierunki działań na przyszłość. Raport o stanie gminy 

za 2021 r. jest podsumowaniem osiągnięć, ale także wyzwaniem do dalszych działań 

opartych na dyskusji. Dodała, że przygotowała 10 pytań i poprosiła, aby odpowiedź była 

udzielana po każdym pytaniu. Formułując pierwsze pytanie dotyczące miejskiego basenu, 

na wstępie podkreśliła, że basen jest jedną z bardziej znaczących placówek dla rozwoju 

fizycznego i zdrowia, natomiast jego stan techniczny jest zły. W 2021 r. basen generował 

dość duży deficyt budżetowy. Stan ten wynika ze złożoności wielu czynników, a jednym 

z nich jest wpław pandemii covid- 19. Remont obiektu jest trudny do udźwignięcia przez 

gminę. Prosiła o odpowiedź, czy planuje się aplikowanie o środki zewnętrzne na remont 

obiektu oraz czy planuje się doraźne wdrożenie rozwiązań oszczędności energii 

eklektycznej i ogrzewania oraz modernizację obiektu poprzez wykorzystanie piwnic na 

dodatkowe atrakcje typu komora mroźna, bądź łaźnia parowa, co podniosłoby 
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atrakcyjność i zmniejszyło ujemny wynik finansowy. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że dostrzega potrzebę, dlatego też 

opracowany został audyt energetyczny, a w trakcie są prace projektowe dot. 

termomodernizacji. Celem jest przygotowanie się do aplikowania o środki zewnętrzne jak 

tylko pojawi się taka możliwość.  

W trybie ad vocem radny Wojciech Kochański poruszył temat niedziałającej wentylacji na 

basenie oraz niedziałającego od ponad roku ozonatora.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielając odpowiedzi powiedział, że nie zauważył, aby 

były problemy z wentylacją. W kwestii ozonatora przyznał, że trzeba będzie zakupić nowy. 

Podkreślił, że badania wody na basenie są prowadzone na bieżąco i spełnia ona wszystkie 

normy. Zwrócił uwagę przedmówcy, że swoją wypowiedzią działa na niekorzyść zespołu 

basenowego. Dodał, że od 1 czerwca jest nowa dyrektor OSIR i na pewno podejmie 

działania.   

Radny Wojciech Kochański odniósł się do wypowiedzi oraz prosił burmistrza o wsparcie 

nowej dyrektor w działaniach.  

Radna Monika Bolek (ad vocem) poinformowała, że Komisja Zdrowia i Sportu miała 

spotkanie z nową dyrektor w sprawie funkcjonowania basenu. Wystąpienie radnego 

Kochańskiego odczytuje jako apel. Rozumie, że nie ma środków, natomiast uważa, że 

w dobie możliwości pozyskania dofinansowania zewnętrznego należy przystąpić do 

konkretnych działań. 

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 2 dot. Administracji Budynków Komunalnych  -

na wstępie zwróciła uwagę, że w 2021 r. poziom realizacji zadań był bliski założeń. Jednak 

obserwując rosnącą inflację i wzrost cen materiałów budowlanych usług należy zastanowić 

się, w jakim stopniu będziemy mogli spełniać ten obowiązek. Kolejnym trudnym 

wyzwaniem na przyszłość jest obowiązek wymiany źródeł ciepła w lokalach. W związku, 

z czym zapytała burmistrza, w jakiej perspektywie czasowej i w ilu lokalach to zadanie 

należy zrealizować. Czy zważywszy na wysokie koszty zadania trzeba będzie ubiegać się 

o wsparcie zewnętrzne. Zapytała również, czy planowane jest rozszerzenie obsady grupy 

szybkiego reagowania.  

Do udzielenia odpowiedzi burmistrz upoważnił dyrektora Administracji Budynków 

Komunalnych. 

Odnosząc się do potrzeb i możliwości wymiany źródeł ciepła dyrektor ABK Paweł 

Krasowski wyjaśnił, że w ostatnim okresie do sieci gazowej przyłączono budynki przy 

ul. Piłsudskiego - łącznie 19 lokali, natomiast do sieci miejskiej przyłączono 28 lokali. 

Pozostało jeszcze 200-250 lokali, liczba ta jest weryfikowana z uwagi na to, że cześć 

najemców wymieniła indywidualnie źródła ogrzewania na elektryczne. Zwrócił ponadto 

uwagę, że problem leży po stronie polskiej sieci gazowniczej, która obecnie nie wydaje 

warunków przyłączenia do sieci gazowej. Kolejny problem stanowi ograniczona sieć ZGK. 

Dodał, że źródła ciepła w lokalach należy wymienić do 2027 roku. 

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 3 dot. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej - zwróciła uwagę, że pandemia covid-19 spowodowała konieczność 
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poniesienia znaczących wydatków na ochronę zdrowia. Na podstawie raportu można 

powiedzieć, że nasze placówki na wysokim poziomie sprostały tym wyzwaniom 

i zaszczepiły dużą ilość mieszkańców. Za te wysiłki i osiągnięcia należą się serdeczne 

podziękowania. Problemem na dzień dzisiejszy w ocenie mieszkańców są długoterminowe 

zapisy do lekarzy i dostępność specjalistów. Następnie zapytała o możliwość zastosowania 

systemu elektronicznego pobierania numerków. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyłączył się do gratulacji dla podmiotów wykonujących 

szczepienia mieszkańców przeciwko covid-19. Następnie odniósł się do problemu 

dostępności do lekarzy i zamawiania wizyt.    

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 4 dot. Ośrodka Pomocy Społecznej - na wstępie 

powiedziała, że mimo pandemii i ograniczeń z nią związanych elementarne potrzeby 

w zakresie pomocy społecznej zostały zrealizowane. Jednakże potrzeb i oczekiwań 

społecznych jest znacznie więcej. Uwzględniając obecną sytuację globalną, wysokie koszty 

energii eklektycznej, opału, gazu, paliwa i żywności, oprocentowania kredytów, należy się 

spodziewać pogłębienia kryzysu, i jego skutków w postaci pogłębiania patologii, ubóstwa, 

skutków wcześniejszej izolacji, kryzysów emocjonalnych i bezradności. Zapytała, czy 

planowane są działania prewencyjne w tym temacie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 

o udzielenie odpowiedzi. 

Dyrektor OPS Kamila Korzeniewska odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy ośrodek skupił 

się na zapewnieniu pomocy specjalistycznej związanej z funkcjonowaniem rodzin, w tym 

pomocy psychologicznej, psychiatrycznej i terapeutycznej. Obecnie czeka na informacje 

od wojewody, czy będą uruchomione programy pomocowe. Jeśli takie będą, to OPS 

będzie aplikował o środki. Obecnie OPS realizuje pomoc w formie wypłaty dodatku 

osłonowego.   

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 5 dot. edukacji i szkolnictwa - na wstępnie 

wskazała, że jest to jeden z bardziej kosztochłonnych działów gminy. Reforma, pandemia, 

ustawowe podwyżki miały znaczący wpływ na budżet gminy w 2021 r. Należyty poziom 

wykształcenia i warunki, w jakich odbywa się edukacja, jest elementarnym obowiązkiem 

i inwestycją w przyszłość. Ilość przedszkoli na terenie gminy pełni także bardzo ważną 

rolę, gdyż dostępność miejsc w placówkach ma wpływ na aktywność zawodową rodziców. 

W 2021 w budżecie była ujęta rozbudowa dwóch szkół. Kontynuując poprosiła 

o informację, w jakiej kolejności i w jakiej perspektywie czasowej zadania te będą 

realizowane. Czy planowana jest budowa kolejnego przedszkola lub żłobka na terenie 

gminy. Gdzie będzie odbywała się edukacja dzieci z Ukrainy oraz jaki będzie zakres 

wiekowy oddziałów. Czy planowane jest otwarcie na terenie gminy placówki dla 

małoletnich dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawności. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że jeśli chodzi o zadania inwestycyjne 

to rok 2021 był okresem projektowania. Na dzień dzisiejszy są trzy pozwolenia na budowę, 

tj. na rozbudowę szkół w Kątach i w Czesku oraz budowę hali sportowej wraz 

z rozbudową szkoły w Czaplinku. Pozostaje kwestia finansowania inwestycji. Jeśli chodzi 

o kolejność, to jako pierwsza zostanie rozpoczęta rozbudowa szkoły w Kątach, ponieważ 
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na tą inwestycję gmina otrzymała dotację w wysokości prawie 8 mln zł z programu Polski 

ład. Odnosząc się do finansowania dwóch pozostałych inwestycji poinformował, że 

w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2024 na te zadania zabezpieczono po 

4 mln zł. Czy są to środki wystarczające na realizację trudno oszacować, niemniej biorąc 

pod uwagę obecną sytuację na rynku planowane środki raczej nie są wystarczające. 

Wskaźnikiem tego czy stać gminę na rozbudowę pozostałych placówek będzie przetarg 

na rozbudowę szkoły w Kątach. Poinformował ponadto, że na budowę hali sportowej 

w Czaplinku został złożony wniosek o dofinansowanie z programu Sportowa Polska. 

Kontynuując odniósł się do pytania o budowę żłobka przypominając, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji rady zdecydowano o odłożeniu tego tematu. W odniesieniu do tego 

stanowiska proponował powrócenie do tematu budowy żłobka jak i budowy szkoły 

podstawowej nr 3 przy ulicy Zakalwaria, aby można było pozostawić kolejnej kadencji 

gotowy projekt. Odnosząc się do przedszkoli powiedział, że na dzień dzisiejszy wszystkie 

dzieci z terenu gminy, aplikujące do przedszkoli, są do nich przyjmowane, choć zdarza się, 

że nie do placówki wskazanej we wniosku. Uważał, że obecna sieć przedszkoli jest na ten 

moment wystarczająca. Odpowiadając na pytanie dotyczące edukacji dzieci z Ukrainy 

poinformował, że w roku szkolnym 2021-2022 został utworzony oddział przygotowawczy 

w szkole nr 1 w Górze Kalwarii dla klas 4-6. Pozostałe dzieci z Ukrainy dołączyły do klas 

w innych placówkach. Dodał, że liczba dzieci z Ukrainy w naszej gminie się stabilizuje, 

a nawet zmniejsza. Na pytanie, czy planowane jest otwarcie na terenie gminy placówki dla 

dzieci z orzeczeniem niepełnosprawności odpowiedział, że nie ma takich planów, 

jednakże takie oddziały mogłyby w przyszłości powstać w szkole podstawowej nr 3. 

Radny Wojciech Kochański (ad vocem) zapytał burmistrza, czy został powołany audytor 

(wniosek komisji oświaty). 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj poprosił dyrektora Zespołu Obsługi Placówek 

Oświatowych o odniesienie się do pytania przedmówcy. 

Dyrektor Bogdan Wrochna na wstępnie powiedział, że słyszał o propozycji komisji i dodał, 

że powołanie audytora nie leży w kompletacjach dyrektora ZOPO. Przypomniał, że 

w momencie wdrażania reformy oświaty został szczegółowo opracowany i analizowany 

tryb funkcjonowania wszystkich szkół. W czasie debaty na tematy oświatowe były 

przedstawiane poszczególne tendencje jak każda ze szkół będzie w przyszłości 

funkcjonować. Podsumowując kończący się okres przejściowy stwierdził, że gmina 

wywiązuje się z ustawowego obowiązku dotyczącego dążenia do powołania szkół 

podstawowych w pełniej strukturze. Następnie przedstawił informację dot. 

poszczególnych szkół w tym zakresie. Kończąc podkreślił, że żadna ze szkół nie została 

zamknięta, żaden z nauczycieli nie stracił pracy i wszyscy uczniowie zostali objęci 

obowiązkiem szkolnym. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odnosząc się do kwestii przeprowadzenia audytu 

wyjaśnił, że audyt będzie mógł być rozpoczęty dopiero, gdy wszystkie szkoły będą 

w pełnej ośmioklasowej strukturze. Przyznał, że był problem liczebności klas w szkołach na 

terenach wiejskich, natomiast obecnie w klasach rozpoczynających naukę od 1 września 
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liczba uczniów w klasach jest zbliżona do prawie 20 osób, wyjątkiem jest szkoła 

w Dobieszu, ponieważ w niej będą utworzone dwie pierwsze klasy. 

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 6 dot. Ośrodka Kultury - uważała, że mimo 

pandemii, ograniczeń i wielu trudności rezultaty działalności placówki można uznać za 

zadawalające. Ośrodek Kultury potrafił elastycznie dostosować działania do nowej 

niecodziennej rzeczywistości. Pozyskano środki zewnętrzne na realizację ochrony 

zabytków. Następnie zapytała, czy w najbliższej perspektywie czasowej jest szansa na 

budowę muzeum szkuty czerskiej lub cyfryzację związaną z tym obiektem. Dodała, że 

wielu mieszkańców zwraca uwagę na niewykorzystany potencjał tego miejsca i brak 

atrakcji. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił dyrektora OK o udzielenie odpowiedzi. 

Dyrektor Ośrodka Kultury Dariusz Falana przyznał, że udało się przejść „obronną ręką” 

przez trudną sytuację wywołaną przez pandemię, i wiele imprez się odbyło. Ponadto 

ośrodkowi udało się pozyskać środki na stworzenie nowoczesnej i rozwojowej strony 

internetowej.  

Odpowiedź w temacie muzeum, szkuty czerskiej udzielona została przez burmistrza we 

wcześniejszym wystąpieniu. 

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 7 dot. ZGK Spółka z o.o. - wskazała na wstępie, że 

spółka realizuje zadania własne gminy w zakresie budowy sieci i przyłączy wodociągowych 

i kanalizacyjnych, utrzymania infrastruktury, ciepłownictwa, utrzymania terenów zielonych, 

odbioru i wywozu nieczystości stałych od podmiotów uspołecznionych. Patrząc na raport 

o stanie gminy za 2021 r. trudno nie zauważyć wielu pozytywnych działań tj. odnowa 

taboru samochodowego, zakup nowego sprzętu, wprowadzenie innowacyjnych 

rozwiązań. Opierając się na informacjach o krytycznej sytuacji spółki warto się zastanowić 

czy obrany kierunek działania jest właściwy, czy program naprawczy spełnił swoją rolę, 

i czy nie jest to czas na interwencje ze strony gminy by ratować zakład, pracowników, 

gminę, a przede wszystkim mieszkańców. Zapytała burmistrza, czy planował spotkanie 

w celu rozważenia obecnej sytuacji spółki, ponieważ patrząc na tabelę przedstawiającą 

wielkość produkcji oraz sprzedaży wody w latach 2019-2021 nie widać wielkiej poprawy, 

ani wysiłków, czy starań spółki. Być może debata w szerszym gronie pomogłaby wyjść 

z trudnej sytuacji i doprowadzić do końca projekt związany z rozbudową i modernizacją 

oczyszczalni ścieków „Moczydłów”.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował radnej za ciepłe słowa pod adresem spółki. 

Przyznał, że podejmowane nowe działania były potrzebne, i za to podziękował całej 

załodze ZGK oraz panu prezesowi. Uważał, że jedynym problemem spółki są rosnące ceny 

gazu. Spółka z pozostałymi problemem jest w stanie sobie poradzić. Odnosząc się do 

propozycji spotkania i debaty powiedział, że takie spotkanie już się odbyło. Rozumie 

i dziękuje radnej za troskę, natomiast tak jak powiedział jedynym problemem jest to, że 

opłaty ponoszone przez odbiorców nie pokrywają kosztów zakupu gazu.   

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 8 dot. ZGK i Urzędu MiG - na wstępie 

przypomniała, że niedawno w centrum miasta miała miejsce przebudowa ulic Pijarskiej 

i Dominikańskiej w zakresie infrastruktury technicznej, nawierzchni, chodników 
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i oświetlenia. Mieszkańcy pytają, czy nakłady finansowe na realizację pochodzą ze środków 

ratusza, czy jest to realizowane w ramach programu rozbudowy i modernizacji 

oczyszczalni ścieków „Moczydłów”. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że w ulicach Pijarskiej i Dominikańskiej było 

realizowanych kilka przedsięwzięć. Były to: wymiana linii energetycznej finansowana w 

całości z budżetu gminy; wymiana światłowodów finansowana z budżetu gminy; wymiana 

infrastruktury wodociągowej oraz kanalizacja sanitarna i deszczowa realizowana przez 

ZGK przy współfinansowaniu unijnym; nowa nawierzchnia i chodniki - inwestycja GDDKiA.   

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 9 dot. inwestycji gminnych - w odniesieniu do 

wszystkich gminnych inwestycji zapytała, jaki udział w inwestycjach na terenie gminy 

odgrywał sektor prywatny. Czy w związku z ich aktywnością nie warto przygotować 

przewodnika dla inwestora, który przejrzyście wskazywałby tereny pod inwestycje, 

zawierałby informacje nt. miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i ulg. 

Czy doradztwo i przyśpieszony tryb realizacji procedur. Takie działania mogłyby zachęcić 

inwestorów do lokowania swojego kapitału na naszym terenie. Dałoby to nowe miejsca 

pracy i wpływy z podatków. Zapytała, czy są takie plany i która komórka powinna się zająć 

udzielaniem pomocy inwestorom.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował za tak ważne pytanie. Przedstawił jak na 

dzień dzisiejszy wygląda w gminie obsługa inwestora, wspomniał o przygotowanym 

przewodniku dla inwestorów. Deklarował podjęcie działań w celu wyjścia do inwestorów 

z ofertą na zewnątrz.  

Radna Urszula Wroniewicz w odniesieniu do odpowiedzi udzielonej przez burmistrza 

uważała, że najbardziej istotnym elementem jest przejrzystość i prostota nazewnictwa 

oraz możliwość pozyskania w krótkim czasie elementarnej wiedzy nt. możliwości 

zainwestowania na terenie gminy. Zwróciła uwagę, jak bardzo istotną kwestią jest 

uzbrojenie terenu.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przyznał, że uzbrojenie terenu jest podstawą sukcesu.  

Radna Urszula Wroniewicz - pytanie nr 10 dot. rolnictwa i sadownictwa (obszar nie ujęty 

w raporcie) - zwróciła uwagę na istotną rolę jaką może odgrywać rolnictwo i sadownictwo 

na terenie gminy. Zważywszy na wcześniej już wspomniany globalny kryzys, ale także 

kryzys związany z dostawą i cenami zboża, wybiegając w przyszłość należy docenić rolę 

jaką na terenie naszej gminy pełnią rolnicy i sadownicy produkujący żywność. Zapytała 

burmistrza, czy rozważał pomoc dla rolników i sadowników.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że gmina nie ma możliwości dopłat dla 

producentów żywności. Podkreślił, że gmina mając na względzie trudny okres dla rolników 

nie podnosi podatków.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa zgłosiła wniosek formalny 

o przerwę do godz. 13:30.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: zarządzenia przerwy do godz. 13:30.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Zenon Nadstawny 

NIEOBECNI (1) 

Jan Rokita 

 

Rada Miejska uwzględniała wniosek. 

 

PRZERWA DO GODZ. 13:30 

 

Po wznowieniu obrad kontynuowano dyskusję nad Raportem o stanie gminy za 2021 r.  

 

Radna Teresa Jędral w pierwszym pytaniu dot. stanu i długość dróg gminnych prosiła 

o wyjaśnienie, czym się różni diagram „Ocena techniczna stanu nawierzchni dróg 

gminnych” od diagramu „Ocena stanu technicznego jezdni dróg gminnych” oraz 

wyjaśnienie jakie były wzięte pod uwagę kryteria/czynniki oceny stanu dróg. Kontynuując 

przypomniała, że gmina ma opracowaną Strategię rozwoju i zapytała jak na tle tego 

dokumentu wygląda budowa oraz remonty dróg, i czy polityka budowy i remontów dróg 

jest zgodna z ww. Strategią rozwoju. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski wyjaśnił, że pierwszy diagram dotyczy stanu nawierzchni 

wszystkich kategorii dróg gminnych, natomiast drugi dotyczy dróg z nawierzchnią 

bitumiczno-asfaltową. Odpowiadając na pytanie dot. oceny stanu technicznego jezdni 

dróg gminnych poinformował, że corocznie firma zewnętrzna przeprowadza audyt stanu 

technicznego dróg. Następnie przedstawił kryteria oceny.  

Radna Teresa Jędral prosiła burmistrza o odpowiedź, jakimi kryteriami się kieruje przy 

wprowadzaniu do budżetu inwestycji drogowych (budowy/remontu).  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił kryteria wyboru drogi, są nimi: stan drogi, 

bezpieczeństwo, natężenie ruchu, ważności drogi w kontekście komunikacji, czas 

oczekiwania na inwestycję oraz możliwość pozyskania funduszy zewnętrznych. 

Radna Teresa Jędral kontynuując zapytała, czy gmina otrzymała środki na remonty dróg, 

ew. czy składała wnioski (poza Funduszem Ochrony Gruntów Rolnych).  
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie ma dotacji na remonty dróg, środki  

z FOGR są dotacjami na inwestycje, gdzie wymagany jest projekt na budowę/przebudowę. 

Następnie przedstawił informację nt. inwestycji drogowych, na które pozyskano środki 

zewnętrzne. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa w odniesieniu do wypowiedzi burmistrza, 

dot. możliwości aplikowania z FOGR zapytała o drogę w Potyczy (droga w użytkowana 

przez rolników i wymagająca systematycznego równania).  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że droga w Potyczy prowadzi do 5-6 

domów jednorodzinnych i 1-2 pól na terenie naszej gminy, w związku z czym 

prawdopodobnie wniosek o dofinansowanie z FOGR nie spełniłby kryteriów. Dodał, że 

z tej drogi w większości korzystają mieszkańcy gminy Chynów. Jest też jedną z najlepiej 

utrzymanych dróg gruntowych, a jedynym punktem wymagającym interwencji jest 

fragment przy rondzie.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) zwróciła uwagę, że nie jest to 

tylko kwestia fragmentu drogi przy rondzie, ale również kwestia mostku nad rowem 

odwadniającym. Zwróciła burmistrzowi uwagę, że nie powinien opierać się na 

przypuszczeniach, bo skoro wniosek nie został złożony to nie wiadomo, czy nie spełniłby 

kryteriów.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w odniesieniu do wypowiedzi przewodniczącej przyznał, 

że testem mogłoby być złożenie wniosku, aczkolwiek zwrócił uwagę na możliwość 

złożenia maksymalnie dwóch wniosków. Przy wyborze kieruje się potrzebą i kryteriami, 

o których wcześniej powiedział.   

Radna Teresa Jędral ponownie zapytała burmistrza, czy typując drogi do budowy lub 

remontu bierze pod uwagę Strategię rozwoju gminy. Powracając do raportu zapytała 

burmistrza, czy będzie wprowadzał w życie zapisy dot. ogólnej tendencji, którą należałoby 

stosować w przypadku dróg gminnych, czyli: utwardzenie drogi gruzem (pierwszy rok), 

wykonanie podbudowy tłuczniowej lub z destruktu (drugi rok), wykonanie nakładki 

asfaltowej (trzeci rok).  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski w odpowiedzi przypomniał, że podjęta jest uchwała 

o przystąpieniu do opracowania strategii (poprzedni dokument utracił ważność w 2020 r.) 

Dodał, że strategia wyznacza kierunki działania, priorytety, natomiast nie zawiera planu 

rzeczowo-inwestycyjnego.   

Radna Teresa Jędral uważała, że zawarcie w strategii planu rzeczowo-inwestycyjnego, 

uporządkowałoby i ułatwiłoby podejmowanie decyzji. Powracając do raportu w zakresie 

dot. działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej zgłosiła: 

-w punkcie 5.1 Informacje ogólne - brak informacji nt. działowości zawiązanej 

z utrzymaniem czystości, 

-w punkcie 5.2 Stan gospodarki nieruchomościami - poprosiła o informację odnoście do 

ilości nieruchomości w zestawieniu nieruchomości gruntowych (pkt 5), 

-w punkcie 5.3.1 Inwestycje rzeczowe - poprosiła o wyjaśnienie, po co powołano biuro 

inwestycyjne, skoro nie ma planu inwestycji rzeczowych, 

-w punkcie 5.3.3 Wykonanie rzeczowe - zapytała, kto finansował inwestycje przedstawione 
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w tabeli „Inwestycje w zakresie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej zrealizowane oraz 

przekazane do eksploatacji w 2021 r.” oraz jakie spółka poniosła koszty na wdrażanie 

pierwszego w historii firmy systemu informacji przestrzennej klasy GIS,  

-w punkcie 5.4.1 Wielkość i struktura sprzedaży - zapytała o niezafakturowaną wodę 

i ścieki. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poprosił o udzielenie odpowiedzi prezesa ZGK. 

Prezes Zarządu ZGK Spółka z o.o. Roman Bugaj odpowiedział, że cele spółki nie zmieniły 

się od czterech lat, i są to zagadnienia związane z zadaniami własnymi gminy w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, natomiast 

działalność pomocnicza, o którą zapytała radna jest elementem umów cywilnoprawnych 

zawieranych z gminą, dlatego nie znalazła się w raporcie, natomiast spółka realizuje te 

zadania i zamierza je realizować, jeżeli będzie taka wola urzędu miasta.  

Radna Teresa Jędral (ad vocem) zapytała, jakiego rzędu pieniądze spółka zarobiła na 

działowości pomocniczej.  

Pan Roman Bugaj powiedział, że nie jest w stanie dokładnie przedstawić, ile spółka 

zarobiła na umowach realizowanych z gminą, natomiast jeśli dobrze pamięta to wynik w 

2021 wykazywał zysk na sprzedaży ok. 240.000 zł.   

Kontynuując w odniesieniu do punktu 5.2 i pozycji „pozostałe” w zestawieniu 

nieruchomości gruntowych, wobec których spółka posiada prawo własności wyjaśnił, że są 

to drobne nieruchomości pod 76 przepompowniami ścieków oraz grunty pod 8 stacjami 

uzdatniania wody.   

W odniesieniu do punktu 5.3.1 wyjaśnił, że spółka nie posiadała planu inwestycji 

rzeczowych na 2021 rok i nigdy takiego planu nie posiadała, ponieważ nie jest podmiotem 

zobowiązanym do posiadania takiego planu zgodnie z kodeksem spółek handlowych. 

Tym niemniej Biuro Inwestycji agreguje pozostałą działalność w zakresie prowadzenia 

procesów inwestycyjnych, uzgadniania warunków, zarządzania majątkiem i realizacji 

pomniejszych inwestycji rzeczowych realizowanych poza planem. To, że spółka nie 

posiada planu inwestycji rzeczowych nie determinuje tego, że spółka tych inwestycji nie 

realizuje, bo np. pozyskano nowoczesne pojazdy do transportu odpadów stałych, 

transportu nieczystości płynnych oraz do automatycznego zamiatania ulic.  

Radna Teresa Jędral (ad vocem) zapytała o wartość pozyskanych pojazdów. 

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że jest to kilkaset tysięcy złotych, są to pojazdy 

pozyskane w leasingu. Kontynuując w odniesieniu do punktu 5.3.3 wyjaśnił, że 

zamieszczona tabela zawiera inwestycje w zakresie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

zrealizowane oraz włączone do infrastruktury przedsiębiorstwa w 2021 r. Inwestycje były 

realizowane przez ZGK oraz przez poszczególnych inwestorów. Spółka na wniosek 

inwestora współfinansuje rozwój sieci. Najczęściej są to słabo zurbanizowane tereny, gdzie 

zabudowa dopiero powstaje. Spółka partycypując w takich inwestycjach i systematycznie 

rozwija sieć wodociągową i kanalizacyjną. Dzięki temu w 2021 roku przybyło ponad 1700 

mb sieci wodociągowej oraz 1400 mb sieci kanalizacyjnej. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) prosiła o wyjaśnienie zasad 

współfinansowania inwestycji. Uważała, że w ww. tabeli powinna być dodana kolumna 
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o wysokości współfinansowania.  

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że zasady współfinansowania są ustalane na podstawie 

porozumienia w toku indywidualnych negocjacji prowadzonych z wnioskodawcą. Kwota 

dofinansowana jest wypadkową przydatności odcinka sieci dla spółki. Im niższa 

koncentracja użytkowników tym udział spółki jest mniejszy.  

Radna Teresa Jędral (ad vocem) poparła uwzględnienie w raporcie danych dot. 

współfinansowania inwestycji. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) zapytała prezesa, co 

w przypadku, kiedy inwestor nie wyrazi chęci partycypowania i zażąda wybudowania sieci 

od ZGK powołując się na obowiązek gminy.  

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że w takim przypadku inwestor otrzyma odpowiedź 

odmowną, dlatego że obowiązkiem ZGK jako eksploratora systemu wodociągowego 

i kanalizacyjnego w gminie jest realizacja inwestycji zgodnie z planem inwestycyjnym a nie 

zgodnie z wpływającymi wnioskami inwestorów.  Odnośnie do pytania o koszty wdrażania 

systemu klasy GIS wyjaśnił, że wynosiły one ok. 200.000 zł. Spółka rozłożyła koszty na zero 

oprocentowane raty na okres pięciu lat. Odnośnie do pytania o niezafakturowaną wodę 

i ścieki wyjaśnił, że w tej kwestii obserwuje się tendencję spadkową. W przypadku wody 

wpływ na to miało pełne opomiarowanie układów dystrybucji, pozyskiwanie realnych 

danych, działania innowacyjne wprowadzone przez pion produkcji na poszczególnych 

stacjach uzdatniania wody i obserwacja strat wody technologicznej, systematycznie 

prowadzone działania zmierzające do opomiarowania wszystkich odbiorców usług 

i likwidacja odbiorców ryczałtowych. Jeśli chodzi o dynamikę spadku niezafakturowanych 

ścieków wyjaśnił, że nie jest to tak oczywiste jak w przypadku wody, ponieważ duży wpływ 

na niezafakturowane ścieki ma odprowadzanie wód opadowych i roztopowych do 

kanalizacji sanitarnej. W 2021 r. po przeprowadzeniu szczegółowej kontroli technicznej 

stanu kanałów rurowych wykryto trzy nielegalne przelewy rowów odwadniających do 

kanalizacji sanitarnej, co w istotny sposób wpłynęło na ograniczenie ścieków 

niezafakturowanych. Spółka cały czas z tym walczy, proporcjonalnie do środków, jakie ma 

na ten cel, a są one ograniczone. 

Radna Teresa Jędral (ad vocem) zapytała, jakie więc środki powinny być wyłożone, aby 

wynik był satysfakcjonujący dla spółki oraz jakie były podjęte konkretnie działania, by 

wyeliminować i dokonać spadku niezafakturowanej wody i ścieków, i jakiego rzędu były 

przeznaczone na ten cel środki.  

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że koszt jednego mobilnego zestawu do analizy poziomu 

przepływu ścieków w studni kanalizacyjnej, a takich spółka powinna mieć przynajmniej trzy 

żeby rozpocząć diagnozę systemową problemu, to 8-9 tys. euro, roczny koszt 3 

pracowników i koszt amortyzacji sprzętu to kilkaset tys. zł. Tych środków spółka nie ma, 

ponieważ potrzeby bieżącego odtwarzania majątku, który jest w coraz bardziej 

katastrofalnym stanie są bardzo duże a na horyzoncie jawią się nie tylko podwyżki cen 

paliwa gazowego ale i drastyczne podwyżki ceny energii elektrycznej. W związku z tym 

spółka w tej chwili nie może sobie pozwolić na wyasygnowanie środków na ww. cel. 

Odnośnie do pytania o środki jakie zostały alokowane wyłącznie na tę działalność 
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odpowiedział, że nie da się tego oszacować, ponieważ jest to działalność realizowana w 

ramach podstawowej działalności eksploatacyjnej.       

Radny Tomasz Ura (ad vocem): 

-w odniesieniu informacji, że spółce z końcem 2021 r. udało się pomniejszyć skumulowaną 

stratę do poziomu (-) 6.789 tys. zł - zapytał, jaka strata była w roku wcześniejszym i o ile 

jest mniejsza w tym momencie,  

-odnośnie do ujawnienia 29 nielegalnych przyłączy - zapytał, czy proceder dotyczył osób 

prywatnych, czy przedsiębiorców i czy można oszacować powstałe dla spółki straty oraz 

czy strata mogła mieć znaczący wpływ na obecną sytuację finansową spółki.  

Pan Roman Bugaj odpowiadając na pytanie dot. nielegalnych przyłączy wyjaśnił, że z tego, 

co pamięta są to wyłącznie przyłącza od klientów indywidualnych, nie kojarzy sytuacji 

w których zostały ujawnione przyłącza od klientów uspołecznionych. Dodał, że nie można 

oszacować strat związanych z istnieniem nielegalnego przyłącza z tego względu, że nie 

wiadomo jak długo trwał proceder i jaka była ilość wprowadzonych do sieci ścieków. 

Odpowiadając na pytanie o wyniki spółki wyjaśnił, że w 2020 roku skumulowana strata 

wynosiła 7,5 mln. zł, natomiast sprawozdanie finansowe za rok 2020 spółka zamknęła 

wynikiem netto 636 tys. zł, stąd z początkiem 2021 roku spółka pomniejszyła stratę o 636 

tys. zł do poziomu wymienionego w raporcie. Rok 2021 ze wstępnych szacunków będzie 

na poziomie (-) 160 tys. zł netto, przy lekko dodatnim wyniku na sprzedaży.  

Radny Andrzej Posiewka poprosił o wyjaśnienie, w jaki sposób rozliczana jest woda 

pobierana przez straż pożarną z hydrantów. W drugim pytaniu zwrócił się z prośbą 

o przedstawienie wyników rozmów z przedsiębiorcami, w sprawie kar za zrzut ścieków 

przemysłowych. 

Pan Roman Bugaj w przedmiocie poboru wody do celów przeciwpożarowych wyjaśnił, że 

w obecnej chwili prowadzone są rozmowy z urzędem gminy mające na celu uregulowanie 

tej kwestii. Spółka przygotowała projekt umowy na rozliczanie poboru wody. 

Problematyczne jest precyzyjne rozliczenie ilości pobranej wody, ponieważ nie wszystkie 

jednostki ratowniczo-gaśnicze są wyposażone w układy pomiarowe. W takiej sytuacji 

oszacować pobraną wodę można tylko na podstawie raportów wysyłanych przez OSP do 

PSP, i udostępnieniu tych danych gminie lub spółce. Jeżeli chodzi o dostawców ścieków 

przemysłowych odpowiedział, że obecnie spółka podpisała umowy na dostawę ścieków 

przemysłowych z prawie wszystkimi dostawcami, z dwoma podmiotami jeszcze 

uzgadniane są ostateczne warunki. Odnośnie do rozliczeń z przedsiębiorcami wyjaśnił, że 

nie były to kary a propozycje spółki w zakresie wzięcia przez przedsiębiorców części 

odpowiedzialności w związku z prowadzoną działalnością. Część z podmiotów na skutek 

zawartych umów wpłaciła określone kwoty, część się uchyliła od zapłaty. Spółka nie ma 

możliwości zmuszenia przedsiębiorcy do wpłat, bardziej odwoływała się do 

odpowiedzialności biznesowej oraz poczucia odpowiedzialności za środowisko 

i społeczność. Tym samym podziękował przedsiębiorcom, którzy podpisali umowy ze 

spółką.  

Radna Teresa Jędral (ad vocem) zapytała przedmówcę, czy jest w stanie podać, jakie 

spółka wykonała konkretne czynności mające wpływ na obniżenie niezafakturowanych 
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mediów. W następnym pytaniu nawiązała do poręczenie przez gminę linii kredytowej ZGK 

w kwocie 1.000.000 zł, prosząc o wyjaśnienie, z czego wynikało żądanie banku poręczenia 

od gminy, i czy ZGK zwracał się do innych banków o kredyt.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) w związku z tym, że drugie 

pytanie nie dotyczy raportu prosiła radną o powrócenie do pytania w innym punkcie 

obrad.  

Pan Roman Bugaj odpowiadając na pytanie o czynności, jakie spółka podjęła w celu 

obniżenia ilości ścieków niezafakturowanych wyjaśnił, że były to: likwidacja przelewów 

z rowów odwadniających do kanalizacji sanitarnej, identyfikacja i likwidacja nielegalnych 

przyłączy do kanalizacji sanitarnej, udrożnienie kanalizacji deszczowej w ulicy Kalwaryjskiej, 

ostateczne przepięcie wszystkich nieruchomości z ulic Pijarskiej i Dominikańskiej do 

kanalizacji sanitarnej i unieczynnienie kanalizacji ogólnospławnej w ww. wymienionych 

ulicach, co zapobiega odprowadzaniu do kanalizacji sanitarnej wód opadowych.   

Radny Andrzej Posiewka (ad vocem) zapytał o wysokość środków, które wpłynęły od 

przedsiębiorców. 

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że w tej chwili nie pamięta, poda na piśmie, jeśli będzie 

taka możliwość.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) zapytała, co z obszarami, takimi 

jak np. Potycz, gdzie zapisy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wskazują, że zaopatrzenie w wodę może nastąpić wyłącznie z wodociągu miejskiego, 

przy jednoczesnym zakazie budowy studni. Dodała, że tę kwestię poruszała przy okazji 

debaty nad raportem za 2020 r. W raporcie za 2021 r. nie doszukała się informacji nt. 

realizacji obowiązku dostarczania wody i budowy sieci wodociągowej na obszarach, gdzie 

miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego nakazują taki sposób zaopatrzenia 

w wodę.  

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że spółka wielokrotnie wskazywała, że zapis 

w miejscowym planie nakazujący podłączenie się do sieci wodociągowej, której nie ma 

i jednoczesne blokowanie mieszkańcom zaopatrzenia się z własnych ujęć wody do 

momentu powstania sieci wodociągowej jest, co najmniej zapisem niefortunnym. Dodał, 

że w sytuacji braku możliwości finansowych spółki na wybudowanie sieci łatwiej jest 

zmienić zapisy w planie zagospodarowania przestrzennego i dopuścić rozwiązania 

zastępcze. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała burmistrza, co zamierza zrobić 

z miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego, z których wynika nakaz 

podłączania się do sieci, a wiadomo, że w najbliższym okresie sieć nie zostanie 

wybudowana. Odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy zwróciła uwagę, że projekty 

planów zagospodarowania przestrzennego są uzgadniane z ZGK. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował pochylenie się nad takimi planami, tak jak to 

miało miejsce w przypadku szerokości dróg gminnych. 

Radny Wojciech Kochański zgłosił zastrzeżenia do wywiązywania się przez spółkę 

z harmonogramu sprzątania ulic. W kwestii usuwania awarii zapytał, co się dzieje 
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w sytuacji, kiedy awaria ma miejsce w piątek wieczorem, i kiedy zostaje ona usunięta. 

W kolejnym pytaniu odniósł się do informacji dot. udrażniania rowów odprowadzających 

wody opadowe. Zapytał, z czego wynika podana w raporcie długości 2.500 m, 

ponieważ z tego, co zaobserwował rowy nie są koszone. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski prosił przedmówcę o precyzję wypowiedzi oraz o bieżące 

zgłaszanie bezpośrednio pracownikowi urzędu lub poprzez system zgłoszeń, gdy spółka 

nie wywiązuje się z realizacji harmonogramu. Do udzielenia odpowiedzi na drugie pytania 

wyznaczył zastępcę burmistrza i prezesa ZGK.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przedstawił informację nt. współpracy gminy ze spółką 

w zakresie koszenia poboczy. Również prosił, żeby radni/sołtysi zgłaszali telefonicznie lub 

elektronicznie na adres zgłoszenie@gorakalwaria.pl, jeśli widzą, że pobocza przy drogach 

gminnych nie są wykoszone.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj w uzupełnieniu wypowiedzi odnoście do sprzątania ulic 

w ramach umowy z gminą powiedział, że spółka wywiązuje się z zawartej umowy. Prosił 

o zgłaszanie spółce na bieżąco wszelkich dysfunkcji. Następnie odniósł się do 

odpowiedzialności za wrastającą roślinność, prosząc o zgłaszanie takich miejsc, jeżeli 

będzie to obszar odpowiedzialności spółki, spółka będzie reagować natychmiast, jeśli nie, 

przekaże informację do urzędu miasta. W odniesieniu do pytania dotyczącego usuwania 

awarii w weekendy poinformował, że spółka ma służby, które również reagują na awarie 

sieci w weekendy. Awarie są klasyfikowane przez spójkę na takie, które wymagają 

natychmiastowej naprawy lub takie, które mogą poczekać do poniedziałku. Jeśli chodzi 

o rowy melioracyjne powiedział, że spółka nie odpowiada za stan infrastruktury 

melioracyjnej. Odnosząc się do informacji, która znalazła się w raporcie wyjaśnił, że 

znalazła się ona ze względu na zobowiązanie, które spółka przyjęła na siebie 

w porozumieniu z urzędem, następnie przedstawił szczegóły tej umowy.   

Radny Wojciech Kochański (ad vocem) zapytał, czy jest możliwość zainstalowania kratek 

zabezpieczających kanały burzowe/przepusty przed dostawaniem się większych frakcji do 

urządzeń. 

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że technicznie jest to możliwie, natomiast przypomniał, 

że nie jest to obszar działalności ZGK, chyba że spółka otrzyma takie zlecenie.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała prezesa, czy zgadza się 

z wypowiedzią burmistrza, że jedynym problemem spółki są rosnące ceny gazu, 

a z pozostałymi spółka sobie poradzi we własnym zakresie, zwłaszcza w świetle 

stwierdzenia w raporcie, że spółka jest stale nierentowna i konieczne są działania 

sanacyjne. Dodatkowo zapytała prezesa, które z działań przeprowadzonych do tej pory 

przez spółkę uważa za skuteczne. 

Prezes Roman Bugaj przyznał, że dużym problemem jest cena gazu, z którą spółka się 

mierzy. Aczkolwiek uważał, że problemów będzie więcej, a jednym z nich będzie cena 

energii elektrycznej, która najprawdopodobniej nie znajdzie odzwierciedlenia w poziomie 

taryfy, chyba, że PGW WP zgodzi się na zwiększenie dynamiki wzrostu taryf. Następnie 

poinformował o obecnej cenie za energię, jaką spółka płaci i przewidywanych 

podwyżkach. Dodał, że kolejnym elementem są rosnące koszty wynagrodzeń. 

mailto:zgłoszenie@gorakalwaria.pl
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Odpowiadając na pytanie o sukcesy w 2021 roku, wymienił: utrzymanie w ryzach funduszu 

wynagrodzeń, niezwiększanie poziomu zatrudnienia, odnowienie floty samochodów 

specjalistycznych, opomiarowanie zarówno ujęć wody jak i stacji uzdatniania wody 

w ramach wydzielonych stref, wdrożenie sytemu informacji przestrzennej GIS oraz 

uruchomienie w stacji uzdatniania wody Kalwaryjska centralnej dyspozytorni sieci 

wodociągowej.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa w odniesieniu do punktu dotyczącego 

monitorowania powietrza oraz w związku z brakiem informacji w raporcie dotyczących 

analiz z monitorowania jakości powietrza zapytała, jaki był stan powietrza w 2021 roku 

w różnych okresach roku. W przypadku braku takich danych, prosiła o wyjaśnienie 

powodu ich braku. Przypomniała, że już wcześniej pytała o korzyści z czujników, 

a burmistrz obiecał, że będą przeprowadzane analizy. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że system umożliwia sięgnięcie do danych 

bieżących oraz historycznych. Odnosząc się do stanu powierza powiedział, że ze 

wskaźników jakości powietrza, które staramy się na bieżąco obserwować wynika, że jest 

lepiej, aczkolwiek nie jest idealnie. Dane, o ile te wartości wzrosły, dostępne są w systemie. 

Dodał, że nie rozumie, w czym jest problem. Gmina wydaje 5,5 tys. zł, aby mieszkańcy 

wiedzieli, jaki jest bieżący stan powietrza. Uważał, że jest to wartość, której oczekują 

mieszkańcy i wiele miast z tego sytemu korzysta. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) stwierdzała, że burmistrz jej nie 

słucha. Wyjaśniła, że jej pytanie dotyczyło analizy wynikającej z czujników. Nie mówiła, 

że czujniki są problemem, wręcz przeciwnie uważa, że bardzo dobrze, że one są, 

natomiast powinny one, poza możliwością sprawdzenia jakości powietrza, służyć do 

analizy, czy wzrasta zanieczyszczenie czy maleje i w jakich okresach, i z czego to wynika. 

Aby tę wiedzę zdobyć potrzebne są analizy, o co apelowała już w 2019 roku. W związku 

z tym, że nie ma tych danych w raporcie wnioskuje, że nikt takich analiz nie prowadzi. 

Uważa, że czujniki powinny być wykorzystywane również do ochrony powietrza, do tego 

żeby analizować dane i podejmować działania mające na celu poprawę jakości powierza 

i o to apeluje.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że gdyby z czujników wynikało, że jakość 

powietrza jest idealna to pewnie zaniechane byłyby działania związane z wymianą źródeł 

ciepła. W związku z tym, że jakość powietrza dalej wymaga działań, między innymi w 2021 

roku w budżecie zwiększona została pula środków ze 160.000 zł do blisko 300.000 zł na 

dofinasowanie wymiany pieców. Dodał, że jeśli pani przewodnicząca oczekuje 

pokazywania co roku poziomu zanieczyszczeń, i jest to dla niej ważne, to rozważy taką 

możliwość. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa (ad vocem) powiedziała, że czyste 

powietrze powinno być ważne również dla burmistrza, bo od tego zależy zdrowie 

mieszkańców. Przechodząc do kolejnego pytania dotyczącego raportu zwróciła uwagę, że 

ponad 44% odpadów produkowanych w gminie stanowią odpady zmieszane, i poprosiła 

o odpowiedź, jakie gmina podjęła działania w 2021 roku mające na celu uświadamianie 

mieszkańcom o konieczności i korzyściach segregowania odpadów.   
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Zastępca burmistrza Mateusz Baj przyznał, że segregacja jest słuszna ze względów 

ekologicznych i ekonomicznych. Im więcej będzie odpowiednio posegregowanych 

odpadów tym opłata ponoszona przez mieszkańca będzie niższa. W odniesieniu do 

działań edukacyjnych wspomniał, że realizowanych było kilka programów przez m.in. 

organizacje pozarządowe, dot. segregacji odpadów, jak prawidłowo założyć 

kompostownik. Przypominając, że rada podjęła uchwałę o zwolnieniu z części opłaty osób 

posiadających kompostowniki. Deklarował podjęcie starań, by w 2022 roku bardziej 

dotrzeć do mieszkańców z edukacją ekologiczną m.in. podczas gminnych imprez.   

Radna Urszula Wroniewicz w odniesieniu do odpowiedzi burmistrza w sprawie czujników 

powietrza zapytała o zasięg czujników, i czy w strefie ich zasięgu były wymieniane źródła 

ciepła. Odnosząc się do odpowiedzi przedmówcy odnośnie do rekompensaty za 

posiadanie kompostownika zwróciła uwagę, że nie jest ona zachęcająca zważywszy, że 

przepisy, które należy spełnić dot. kompostownika są trudne do realizacji. Następnie 

w nawiązaniu do rozmów w sprawie powstania kompostowni celem przetwarzania 

bioodpadów zapytała o powody niekontynuowania rozmów. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że czujnik powietrza działa w miejscu jego 

usytuowania. Odpowiadając na pytanie drugie powiedział, że nie ma miejsca, które nie 

budziłoby emocji i mogłoby posłużyć pod budowę kompostowni. A ponieważ na tę chwilę 

nie ma miejsca do budowy kompostowni to i nie ma tematu budowy kompostowni.   

Radna Monika Bolek (ad vocem) powiedziała, że nie uważa obecnej ceny śmieci za sukces. 

Zwróciła również uwagę, że o ile działania informacyjne w szkołach widać, to nie widać ich 

podczas imprez masowych. Z opinii mieszkańców wynika, że wysokość zwolnienia z opłaty 

nie zachęca do kompostowania bioodpadów. Zwróciła też uwagę na brak rozwiązań dla 

wspólnot mieszkaniowych. Wspomniała o składanej interpelacji dot. zagospodarowania 

bioodpadów pochodzących z przestrzeni publicznej i budowy mini kompostowników 

i negatywnej odpowiedzi burmistrza. Przy czym zwracając uwagę, że takie rozwiązania 

funkcjonują w Polsce. Uważała, że powinna powstać strategia na przyszłość, ponieważ 

będzie problem, gdy cena śmieci bardzo wrośnie. Dodała, że zdaje sobie sprawę, że 

decyzja w sprawie kompostowni czy spalarni jest trudna i niepopularna.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj uważał za wielki sukces obecnego samorządu 

utrzymanie od trzech lat ceny dla mieszkańca za odbiór odpadów, jak i podpisanie umowy 

dwuletniej na odbiór i zagospodarowanie odpadów. Dodał, że od początku 2022 roku 

gmina nie dopłaca do systemu gospodarki odpadami. Opłaty pobierane od mieszkańców 

bilansują cały system gospodarki odpadami, na co składa się przede wszystkim zapłata 

firmie odbierającej odpady, ale też likwidacja dzikich wysypisk, pensje pracowników 

zajmujących się gospodarką odpadami oraz działania promocyjne i edukacyjne. Przyznał, 

że działań w zakresie edukacji ekologicznej jest za mało. Uważał, że podnoszone przez 

radną kwestie są do dyskusji, a postulaty są ważne i istotne, niemniej podkreślił, że gmina 

nie ma w planach budowy spalarni odpadów.   

W ocenie radnego Zbigniewa Adamczyka cena śmieci nie jest problemem roku minionego 

czy bieżącego, ale będzie problemem na przyszłość, ze względu na rosnącą ilość śmieci 

i rosnące koszty ich utylizacji. Uważał, że trzeba zacząć od działania. Poinformował 
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o planowanym przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu wyjeździe 

studyjnym w dniu 11 lipca do kompostowni, którego celem będzie zapoznanie się 

z warunkami technologicznymi funkcjonowania kompostowni odpadów zielonych.    

Radny Wojciech Kochański nawiązując do opracowanego w 2017 roku przez prezesa 

WOPR dla starostwa planu zagospodarowania portu i terenu przyległego oraz pomysłu 

z 2018 r., aby to gmina Góra Kalwaria zajęła się stworzeniem plaży miejskiej, uważał, że 

dobrze by było, aby z raportu wnikało, że gminie temat zagospodarowania terenu 

i stworzenia plaży miejskiej jest bliski. Zapytał o dzierżawę gruntu od starostwa i plany 

burmistrza w tym względzie. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że wpłynął projekt umowy dzierżawy 

gruntu. Następnie powiedział o planach uruchomienia tej części miasta. 

Radny Szymon Krupa w odniesieniu do opieki zdrowotnej zapytał burmistrza czy planuje 

wznowienie nocnej pomocy lekarskiej. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił w odpowiedzi. Wyjaśnił, że na kontrakt z NFZ na 

nocną pomoc lekarską raczej nie mamy co liczyć, ponieważ NFZ ogranicza tę formę 

pomocy do większych aglomeracji, a na terenie powiatu piaseczyńskiego są już dwa takie 

punkty. Poinformował o planowanym uruchomieniu w Górze Kalwarii doraźnej pomocy 

lekarskiej w nowej lokalizacji przy ul. Dominikańskiej. Deklarował przygotowanie 

w najbliższym czasie uchwały zatwierdzającej program dot. DPL.  

Radny Szymon Krupa (ad vocem) podzielił się spostrzeżeniem nt. funkcjonowania nocnej 

pomocy lekarskiej. 

Radna Iwona Szymańska (ad vocem) zapytała o możliwość uruchomienia apteki 

całodobowej.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie ma możliwości nakazania 

przedsiębiorcy prowadzenia działalności w określonych godzinach. Przedsiębiorcom nie 

opłaca się prowadzenie apteki w godzinach nocnych.  

Radny Wojciech Kochański zwrócił uwagę, że w raporcie w rozdziale Drogi i transport 

miejski nie został uwzględniony plan zagospodarowania terenu przy stacji PKP. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj poinformował o zleceniu opracowania audytu linii 

autobusowych funkcjonujących na terenie gminy oraz przystanków autobusowych. 

Jednym z wniosków audytora było to, że tworzenie systemu przesiadkowego przy stacji 

PKP przy ul. Skierniewickiej jest nieuzasadnione. Kwestę tę trzeba ponownie przemyśleć.   

 

Więcej zgłoszeń do dyskusji nie było. 

 

2) zabranie głosu przez mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca Rady Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że nie było zgłoszeń 

mieszkańców do debaty. 
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Punkt 18. Projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Beata Polaczyńska 

PRZECIW (1) 

Aleksandra Fedynicz-Komosa 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 

Monika Bolek, Jacek Gliński, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, 

Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Jan Rokita 

 

W głosowaniu w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria wotum 

zaufania nie uzyskano bezwzględnej większości ustawowego składu rady. Niepodjęcie 

uchwały o udzieleniu burmistrzowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały 

o nieudzieleniu burmistrzowi wotum zaufania.  

Tym samym Rada Miejska podjęła uchwałę nr LXXV/679/2022 w sprawie nieudzielenia 

wotum zaufania dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Punkt 19. Procedura absolutoryjna: 

1) zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, sprawozdaniem 

finansowym i informacją o stanie mienia gminy za 2021 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała, że zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy 

o finansach publicznych – w terminie do 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym organ stanowiący JST rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

gminy za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia gminnego, sprawozdanie roczne 

z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2021 rok zostało przedłożone Radzie Miejskiej 

na podstawie Zarządzenia Nr ORG.0050.54.2022 Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 
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z dnia 30 marca 2022 roku. Sprawozdanie finansowe za 2021 rok zostało przedłożone 

Radzie Miejskiej na podstawie Zarządzenia Nr ORG.0050.82.2022 Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria z dnia 9 maja 2022 roku. Sprawozdanie finansowe zawierało bilans 

z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, łączny bilans obejmujący dane 

z bilansów samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat 

obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 

budżetowych oraz łączne zestawienie zmian funduszu obejmujące dane wynikające 

z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych. 

Przedstawiając powyższe skarbnik Ewa Sobiepanek zwróciła się do radnych Rady Miejskiej 

z pytaniem, czy wszyscy zapoznali się z wyżej wymienionymi dokumentami. 

Radni Rady Miejskiej odpowiedzieli na pytanie twierdząco, 

 

2) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2021 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.e/149/2022 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 22 kwietnia 2022 roku w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Góra Kalwaria za rok 2021, 

 

3) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej oraz wnioskiem 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria za 2021 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Posiewka odczytał stanowisko wraz z 

wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 9 czerwca 2022 r. dot. 

udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok.  

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 9 czerwca 2022 r. w sprawie 

udzielania Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok. 

Na podstawie art. 270 ust. 2 i ust. 3 ustawy z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych  

(Dz. U. z 2021 r., poz. 305 ze zm.), Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii po 

rozpatrzeniu: 

- sprawozdania finansowego za 2021 r., 

- sprawozdania z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2021 r. wraz z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

- informacji o stanie mienia gminnego na dzień 31 XII 2021 r. 

stwierdza, że: 

1. Przedłożone sprawozdanie finansowe składa się z: 

- bilansu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za 2021 r., 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów jednostek 

budżetowych, 
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- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków 

zysków i strat jednostek budżetowych, 

- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające 

z zestawień zmian 

w funduszu jednostek budżetowych, 

- informacji dodatkowej do sprawozdania finansowego. 

2. Sprawozdanie finansowe zostało sporządzone na podstawie danych księgowych 

wynikających z ewidencji księgowej, natomiast dane zawarte w łącznym bilansie, 

łącznym rachunku zysków i strat oraz łącznym zestawieniu zmian w funduszu są 

zgodne z jednostkowymi sprawozdaniami jednostek budżetowych.  

3. Ze sprawozdania finansowego za 2021 r. wynika, że: 

1) na koniec 2021 roku wynik finansowy osiągnięty został w kwocie 29.358.797,42 zł, 

2) zrealizowane zostały przychody w kwocie 179.147.633,97 zł oraz poniesiono 

koszty 

 w kwocie 149.788.836,55 zł, 

3) stan funduszu jednostki na koniec 2021 r. wynosi 358.019.713,62 zł. 

4. Ze sprawozdania z wykonania budżetu za 2021 r. wynika, iż:  

1) planowane dochody budżetowe w kwocie 182.676.168 zł, wykonano w kwocie    

180.163.178,01 zł, co stanowi 98,6% planu, 

2) planowane dochody majątkowe zrealizowano w kwocie 4.962.888,75 zł (37,4% 

planu), 

3) planowane dochody bieżące zrealizowano w kwocie 175.200.289,26 zł (103,5% 

planu), 

4) planowane wydatki budżetowe w kwocie 189.237.639 zł, zrealizowano w kwocie 

169.981.446,73 zł, co stanowi 89,8% planu, 

5) wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 13.920.725,74 zł (61,3% planu), 

6) wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 156.060.720,99 zł (93,7% planu), 

7) planowany deficyt budżetu w kwocie  6.561.471 zł na koniec roku wykonano jako 

nadwyżkę w kwocie 10.181.731,28 zł, 

8) planowane przychody budżetowe w kwocie 15.542.220 zł zrealizowano w kwocie 

18.090.985,82 zł (116,4% planu), 

9) planowane rozchody budżetowe, w kwocie 8.980.749 zł, zrealizowano w 100%, 

10) zadłużenie Gminy z tytułów dłużnych wyniosło na dzień 31.12.2021 r. 27.641.000 

zł, stanowiącej 15,34% wykonanych dochodów budżetowych (o 1,32% mniej niż 

w roku poprzednim), 

11) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok uwzględnia stopień realizacji 

programów wieloletnich, 

12) w toku wykonywania budżetu nie wystąpiły przekroczenia planowanych 

wydatków. 

5. Informacja o stanie mienia sporządzona została zgodnie z wymogami ustawy 

z 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 

Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych z wykonaniem budżetu, 

wysłuchała ustnych wyjaśnień Burmistrza Miasta i Gminy i Skarbnika Gminy. 
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Na podstawie powyższych danych Komisja Rewizyjna ocenia, że Burmistrz realizując 

zadania związane z wykonaniem budżetu, kierował się zasadą celowości, legalności, 

rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Dochody pobierane 

były w sposób legalny, a wydatki ponoszono zgodnie z obowiązującymi przepisami. Komisja 

nie stwierdza uchybień w tym zakresie. 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie wyraziła pozytywną opinię o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej Góry Kalwarii pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu za 

2021 rok. 

Mając na uwadze powyższe, Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej postanawia wystąpić do 

Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Wniosek został przegłosowany. „Za” udzieleniem absolutorium głosowało 3 radnych, 

2 radnych „wstrzymało się” od głosu, 

4) zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w sprawie absolutorium za 2021 rok. 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała Uchwałę Nr 3.F.1/335/2022 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 22 czerwca 2022 roku 

w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Góry Kalwarii o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria z tytułu wykonania budżetu za 

2021 rok, 

 

5) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego gminy za 

2021 rok. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił informację dot. sprawozdania z wykonania 

budżetu i sprawozdania finansowego gminy za 2021 rok.  

Poinformował, że dochody budżetowe w 2021 roku zrealizowano w kwocie ponad 180 mln 

zł tj. 98,62% planu. Dochody majątkowe zrealizowano w ponad 37% planu, a dochody 

bieżące w ponad 103 %. Na niską realizację planu dochodów majątkowych największy 

wpływ miał brak wykonania dochodu z dotacji pozyskanej na OZE z budżetu UE - 

planowany był wpływ na ponad 6 mln zł, środki finansowe zostaną przelane po 

ostatecznym rozliczeniu zadania inwestycyjnego. Skutki obniżenia przez radę gminy 

górnych stawek podatkowych wyniosły ponad 4,2 mln zł, co stanowi 2,34 % wykonanych 

dochodów ogółem. W porównaniu do 2020 roku skutki te wzrosły o 1 mln zł. 

Wydatki budżetu zrealizowano w 89,82% planu, czyli w kwocie prawie 170 mln zł. Wydatki 

bieżące zrealizowano w ponad 93% planu i majątkowe zrealizowano w ponad 61% planu. 

Na niższy stopień realizacji wydatków majątkowych miało wpływ korzystne rozstrzygnięcie 

przetargu na realizację OZE na terenie naszej gminy – zabezpieczone w planie było 

ponad 9 mln zł, rozstrzygnięcie przetargu za ponad 2,6 mln zł, tj. niespełna 29% 

zaplanowanej wartości. 

Wynik budżetu zamknął się nadwyżką w wysokości ponad 10 mln zł z planowanego 

deficytu ponad 6 mln zł. Należności wymagalne gminy na ostatni dzień grudnia 2021 roku 
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wyniosły trochę ponad 9,2 mln zł i stanowiły 5,11% zrealizowanych na koniec okresu 

sprawozdawczego dochodów. Dla porównania w 2020 roku należności wymagalne gminy 

stanowiły 5,82% zrealizowanych na koniec okresu sprawozdawczego dochodów 

i kwotowo były wyższe o ponad 500 tys. zł. Z tej kwoty ponad 4 mln zł to należności od 

dłużników alimentacyjnych, kolejne 1,8 mln zł to należności z tytułu podatków zarówno 

lokalnych, jak i tych realizowanych przez urzędy skarbowe, ponad 1,5 mln zł to należności 

z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a pozostała kwota, czyli ok. 

1,9 mln zł, to należności z opłat i pozostałych dochodów takich jak: czynsze, wieczyste 

użytkowanie, opłata adiacencka czy mandaty. Na powstałe zaległości wystawiono prawie 

9 tys. upomnień i wezwań do zapłaty oraz wszczęto ponad 1 tys. egzekucji. 

Zobowiązania gminy wg tytułów dłużnych na dzień sprawozdawczy wyniosły 27.641.000 zł 

tj. 15,34 % zrealizowanych dochodów, i kwotowo zmniejszyły się w stosunku do roku 2020 

o 236 tys. zł oraz zmniejszyły w zakresie wskaźnika długu o 1,32% - rok wcześniej wskaźnik 

ten wyniósł 16,66% zrealizowanych dochodów. Bieżące zobowiązania były realizowane bez 

opóźnień. Gmina na dzień 31.12.2021 r. nie posiadała zobowiązań wymagalnych. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji, 

 

6) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2021 rok. 

 

Nie było zgłoszeń do dyskusji, wobec czego przewodnicząca rady przystąpiła do 

głosowania nad projektem uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Góra Kalwaria za 2021 

rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zenon Nadstawny 

NIEOBECNI (1) 

Jan Rokita 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXV/680/2022 
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7) projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

absolutorium za 2021 rok. 

W dyskusji udział wzięli radni: Tomasz Ura, Zbigniew Adamczyk i Beata Polaczyńska. 

Radny Tomasz Ura przedstawił swój pogląd i podzielił się przemyśleniami dot. konstrukcji 

uchwały absolutoryjnej, jednocześnie kierując słowa uznania dla pani skarbnik za 

wykonanie budżetu. Dodał, że porównał dane dot. wykonania dochodów i wydatków 

budżetowych, które pozyskał z biuletynów informacji publicznej 16 gmin, z danymi naszej 

gminy. Wyjaśnił, że powodem tej analizy było to, że wielokrotnie próbowano się radnym 

tłumaczyć, że jeśli RIO do wykonania budżetu nie wnosi uwag, i jeżeli rada zatwierdza 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, a także jeżeli 

komisja rewizyjna nie wniosła uwag, to rada w zasadnie nie ma innego wyjścia 

w głosowaniu nad absolutorium. Podkreślił, że choć każdy radny głosuje jak uważa, to 

należałoby się zastanowić, po co jest uchwała absolutoryjna. Czy ustawodawcy nie 

chodziło o to, by zastanowić się np. nad celowością wydatków, nad wysokością 

zadłużenia, nad emisją obligacji, czy nad ściągalnością podatków i innych wierzytelności.  

Radny Zbigniew Adamczyk odniósł się do wypowiedzi przedmówcy, stwierdzając, że nie 

bardzo wie, co miało z tej wyniknąć. Oczekiwał usłyszenia merytorycznej wypowiedzi, 

która da nowe spojrzenie na głosowanie. Odnosząc się do danych przedstawionych przed 

przedmówcę, zwrócił uwagę, że trudno porównywać gminy, ponieważ każda z gmin jest 

inna. Uważał, że radni powinni zważyć, co się zadziało w naszej gminie. Wiemy, jakie były 

warunki realizacji uchwały budżetowej w roku 2021, wiemy, czy rzeczywiście można było 

coś zrobić więcej, a tym bardziej wiemy, jakie były przeszkody i wiemy, że trudno 

powiedzieć, czy gdyby ktoś inny był burmistrzem pewne rzeczy zrobiłby lepiej. 

Zastanawiał się, mając w pamięci poprzednie głosowanie, czym się można kierować, żeby 

głosować w zgodzie z własnym sumieniem nad pewnymi faktami. Podzielał wątpliwość 

przedmówcy odnoście do sensu głosowania nad absolutorium. Kończąc wypowiedź 

uważał, że radni powinni spróbować zagłosować nad uchwałą w sprawie absolutorium 

pragmatyczne.   

Radny Tomasz Ura (ad vocem) odniósł się do wypowiedzi przedmówcy.   

Radna Beata Polaczyńska odniosła się do wypowiedzi radnego T. Ury, odnosząc wrażenie, 

że pan radny tłumaczy się, dlaczego zagłosuje przeciw uchwale. Uważała, że nieudzielenie 

absolutorium oznacza nieudzielenie absolutorium samym sobie. 

Przewodnicząca doprecyzowała, że projekt uchwały nosi tytuł w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium za 2021 rok.  

Radna Beata Polaczyńska (ad vocem) wyjaśniła, że burmistrz wykonuje uchwały 

zatwierdzone przez radę. 

Radny Tomasz Ura (ad vocem) doprecyzował, jakie są możliwości głosowania. Zwrócił 

uwagę, iż niepodjęcie uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi absolutorium za 2021 

rok jest inną formą prawną niż podjęcie uchwały o nieudzieleniu absolutorium. 

 

Po wyczerpaniu dyskusji przewodnicząca rady przystąpiła do głosowania nad projektem 
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uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria absolutorium za 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Jan Jarosz, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 

Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława 

Iwona Książek, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Jan Rokita 

 

W głosowaniu nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria absolutorium za 2021 rok nie uzyskano bezwzględnej większości ustawowego 

składu rady. 

Uchwała nie została podjęta.  

 

Punkt 20. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z LXXIII sesji w dniu 25.05.2022 i LXXIV 

nadzwyczajnej sesji w dniu 9.06.2022 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że 

do protokołu z LXXIV nadzwyczajnej sesji w dniu 9.06.2022 r. nie wpłynęły uwagi, 

natomiast do protokołu z LXXIII sesji w dniu 25.05.2022 wpłynęły dwie poprawki do 

punktu 14. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego ”Dolina Rzeki 

Małej - Góra Kalwaria” zgłoszone przez radnego Zbigniewa Adamczyka. Następnie 

przedstawiła stanowisko w sprawie zgłoszonych poprawek. 

Radny Zbigniew Adamczyk w odniesieniu zwrócił uwagę, na dwie kwestie, a mianowicie że 

z treści protokołu w punkcie 14 nie wynika, jakie były przesłani niepodjęcia przez radę 

uchwały. Kolejną sprawą jest wypowiedź radnego Tomasza Ury, który negatywnie ocenił 

działalność Spółki Wodnej w zakresie konserwacji rzek. Uważał to za przejęzyczenie, 

ponieważ cieki melioracji podstawowej są poza kompetencją Spółek Wodnych, natomiast 

są w kompetencji PGW Wody Polskie.  

Radny Tomasz Ura (ad vocem) sprostował, że miał na myśli Wody Polskie, a nie Spółki 

Wodne.  
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Punkt 21. Sprawy różne: 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odniósł się do wyników głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Góra Kalwaria absolutorium za 

2021 rok. Zwrócił uwagę, że procedura absolutoryjna polega na tym, że radni oceniają 

działalność burmistrza a nie swoje decyzje i oceniają burmistrza, na ile wykonał uchwały 

rady. Podkreślił, że razem ze współpracownikami starał się to czynić. Ubolewał nad tym, że 

nie usłyszał powodu, dla którego rada nie podjęła uchwały, ponieważ pomogłoby to 

uniknięcia błędów na przyszłość. W podsumowaniu 2021 r. podziękował wszystkimi 

współpracownikom za ciężką pracę i zaangażowanie na rzecz mieszkańców gminy, 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 

Pani Grażyna Dąbrowska podsumowała ostatni rok i prowadzone przeciwko niej działania 

burmistrzów. Poinformowała, że od października ubiegłego roku SKO uchyliło cztery 

decyzje burmistrzów w sprawie odbioru psów. Na dzień dzisiejszy jednego psa udało jej 

się odzyskać. Zaznaczyła, że w związku z uchyleniem przez SKO decyzji od 1 kwietnia 2022 

r. brak jest podstawy prawnej do przetrzymywania w schronisku pozostałych psów. 

Prosiła o odpowiedź na pytania: jaki jest cel przetrzymywania psów w schronisku, kto 

rządzi tą sprawą i ile pieniędzy zostało wydatkowane, jaka jest podstawa prawna 

przetrzymywania psów w schronisku, dlaczego nie może wnosić swoich wniosków 

i dlaczego nie są one rozpatrywane, dlaczego policja nie brała udziału w interwencji 

odebrania jej psów oraz kto zyskał na obierze psów, a kto stracił.    

Zastępca Mateusz Baj odpowiadając na pytanie, kto zyskał w tej sprawie uważał, że 

zyskały na tym odebrane psy. Dodał, że na wszystkie zadane dziś pytania już kilkukrotnie 

została udzielana odpowiedź na piśmie. Przyznał, że decyzje zostały uchylone przez SKO, 

o czym już radnych informował. Przypomniał, że zgodnie z uzasadnieniem SKO, co do 

zasady decyzja o tymczasowym odebraniu psów i umieszczaniu w schronisku była słuszna. 

SKO wytknęło pewne kwestie o charakterze formalno-proceduralnym, które należy 

naprawić. Przyznał, że nie jest komfortową sytuacją, że SKO uchyla decyzje i przekazuje je 

do ponownego rozpatrzenia, natomiast należy mieć świadomość tego, że sprawa jest 

wyjątkowo zagmatwana i precedensowa. Kończąc podtrzymał stanowisko, że decyzja 

o tymczasowym odebraniu psów i umieszczaniu w schronisku była słuszna i celowa. 

Zyskały na tym zarówno zwierzęta, jak i mieszkańcy Solca. Kończąc powiedział, że 

będziemy chcieli, aby ta trudna i wielowątkowa sprawa znalazła swój szczęśliwy finał, a psy 

jak najszybciej znalazły nowy i bezpieczny dom.  

Pani Grażyna Dąbrowska zapytała, jaka jest obecnie ilość psów w schronisku, i czy psy 

mają lepsze warunki w schronisku, ile psów w schronisku zmarło. 

Zastępca Mateusz Baj odpowiedział, że nie jest dziś przygotowany do udzielenia 

odpowiedzi na tak szczegółowe pytania, aczkolwiek ponownie zaznaczył, że odpowiedzi 

na te pytania były udzielane na piśmie. Dodał, że osobiście nie był w schronisku, natomiast 

byli w nim pracownicy urzędu i radni i jest przekonany, że nikt się w schronisku nad psami 
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nie znęca.  

Przewodnicząca rady zapytała mieszkankę, czego oczekuje dziś od radnych.  

Pani Grażyna Dąbrowska odpowiedziała, że celem jej wystąpienia było poinformowanie 

opinii publicznej o zaistniałej sytuacji. Kontynuując dalej twierdziła, że zastępca burmistrza 

nie udzielił odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca rady zapytała burmistrza, czy mógłby skierować pismo wyjaśniające do 

rady miejskiej, 

 

b) pytania radnych i odpowiedzi. 

Radna Teresa Jędral prosiła prezesa ZGK o odpowiedź, dlaczego do tej pory nie było 

potrzeby udzielania przez gminę poręczenia linii kredytowej, z czego to wynika, i czy pan 

prezes występował o linię kredytową również do innych banków.  

Prezes zarządu ZGK Roman Bugaj odpowiedział, że nie jest znawcą prawa bankowego 

i trudno mu wskazać podstawę prawną zażądania przez bank zabezpieczenia. W jego 

ocenie jest to dopuszczone prawami rynku zachowanie banku. Przyznał, że przez szereg 

lat, w których spółka otrzymywała linię kredytową zabezpieczenie nie było wymagane. 

Teraz taki warunek się pojawił, w związku z czym pytanie co jest tego przyczyną powinno 

być skierowane do banku a nie do spółki. Inne banki, z którymi spółka prowadziła 

rozmowy potwierdzały, że ze względu na trudne czasy dla spółek komunalnych, rosnące 

koszty prowadzenia działalności i brak możliwości ze strony regulatora pokrycia rosnących 

kosztów, poręczenie gminy jest normą.  

Radna Czesława Iwona Książek zapytała burmistrza, dlaczego firma SORTER nie wywiązuje 

się ze swoich zobowiązań, wskazując na niewykoszony plac przy ul. Batorego.   

Zastępca burmistrz Mateusz Baj przyznał, że plac przy ul. Batorego nie jest wykoszony.  

Dodał, że z firmą SORTER gmina ma podpisane dwie umowy. Stwierdzenie przez radną, 

że firma nie wywiązuje się ze zobowiązań jest w jego ocenie daleko idące, ponieważ 

wszystkie inne elementy umowy są realizowane. Przyjął zgłoszenie, deklarując, że zostanie 

ono zrealizowane jak najszybciej.   

Radna Beata Polaczyńska prosiła prezesa ZGK o udzielenie odpowiedzi na pytanie, ilu 

dyrektorów zatrudnia ZGK.   

Prezes zarządu ZGK Roman Bugaj odpowiedział, że stan zatrudnienia od bardzo dawna 

się nie zmienia. ZGK zatrudnia dwie osoby w funkcji dyrektora pionu, ponadto prezes 

zarządu ma przypisaną funkcję dyrektora generalnego.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała, ilu jest kierowników.    

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że nie jest przygotowany do odpowiedzi na to pytanie, 

ale schemat organizacyjny jest zamieszony w biuletynie informacji publicznej, dodał, że 

każdy z wydziałów ma jednego kierownika.  

Radny Jakub Rącz odnosząc się do harmonogramu sprzątania ulic poprosił prezesa ZGK 
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o udzielenie odpowiedzi, w jakich godzinach sprzątane są ulice.  

Pan Roman Bugaj odpowiedział, że w godzinach 7-15, 

 

c) wolne wnioski, 

Pani Iwona Zawadzka pracownik Ośrodka Kultury zgłosiła brak schodów na skarpie za 

kinem.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował sprawdzenie zgłoszenia. 

Radny Jacek Gliński zgłosił zapadnięty fragment ul. Kilińskiego, zapytał, kto odpowiada za 

naprawę.   

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował sprawdzenie, kto wykonywał prace na ul. 

Kilińskiego.  

Radna Monika Bolek prosiła o wyrównanie ul. Traugutta.  

Zastępca burmistrz Mateusz Baj deklarował sprawdzenie sytuacji i podjęcie działań.  

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa w wyniku głosów poszczególnych radnych 

zapytała przewodniczącego komisji rolnictwa o możliwość przesunięcia na sierpień 

terminu wyjazdu komisji do kompostowni.  

Radny Zbigniew Adamczyk odpowiedział, że komisja z terminem dostosowała się do  

firmy, obecnie trudno mu powiedzieć czy firma wyrazi zgodę na przyjazd komisji w innym 

miesiącu. Obiecał, że materiały zgromadzone podczas pobytu zostaną udostępnione 

radnym.  

Radny Wojciech Kochański w odniesieniu do tragicznych wydarzeń na Wiśle zapytał 

burmistrza, czy planuje kolejne spotkanie ze służbami odpowiedzialnymi za 

bezpieczeństwo nad Wisłą. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że nie planował spotkania, niemniej 

deklarował, że skontaktuje się z policją wodną i zorientuje się, czy takie spotkanie jest 

potrzebne.  

Radna Beata Polaczyńska (ad vocem) proponowała umieszczenie na tamie tablic 

informujących o niebezpieczeństwie,  

 

d) informacje. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa przypomniała o wspólnym posiedzeniu 

komisji w dniu jutrzejszym o godz. 11, które będzie dotyczyło sesji nadzwyczajnej  

zwołanej na 1 lipca. W związku ze zgłoszeniami radnych o zorganizowanie sesji w trybie 

zdalnym wyjaśniła, że przepis ustawy pozwalający na obradowanie zdalne ma na celu 

zapobieganie epidemii, a nie umożliwienie radnemu uczestniczenie w sesji zdalnie 

w związku z wyjazdem. Wyjaśniła, że wobec braku zagrożenia sesje odbywać się będą 

w trybie stacjonarnym. 

Radna Monika Bolek dopytała, czy wspólne posiedzenie komisji odbywać się będzie 

z udziałem mieszkańców. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że mieszkańcy zostali poinformowani o posiedzeniu. 
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Dyrektor Ośrodka Kultury Dariusz Falana zaprosił na najbliższe imprezy. Ponadto zachęcał 

do udziału w głosowaniu (do 30.06.) w budżecie obywatelskim Mazowsza, na projekty 

„Szkuta czerska” oraz „Zakochaj się w nadwiślańskim Urzeczu”. 

 

Punkt 22. Zamknięcie LXXV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz. 17:27 zamknęła LXXV sesję Rady Miejskiej.  

 

 

 

 

                                                                                         Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                         Aleksandra Fedynicz-Komosa 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotowała:  

Urszula Kuranowska 


